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رئیــس جمهــوری از تضمین هــای اطمینان آور، 
راســتی آزمایی عینی و عملی، رفــع تحریم ها به 
صورت معنــادار و پایدار و بسته شــدن ادعاهای 
سیاســی درباره پادمان به عنوان مواردی یاد کرد 

که برای نیل به توافق باید انجام شود
به گزارش روزنامه صبح امروز، سیدابراهیم رئیسی 
در ابتدای نشســت خبــری خود بــا نمایندگان 
رســانه های داخلی و خارجی با بیان اینکه خدا را 
شــاکرم که یک سال به عنوان مسئول، خدمتگزار 
مردم بودیم، اظهار کرد: من از مردم صبورمان که 
دولت را کمک کردند و با ما همراه شدند و از همه 
دستگاه ها و به ویژه اصحاب رسانه که در این زمینه 

فعال بودند تشکر می کنم.
وی افزود: حتی از کسانی که انتقاد داشتند و از در 
اصلاح و دلســوزی نکاتی را به دولتمردان گوشزد 

کردند هم تشکر می کنم.
رییسی یادآور شــد: تغییر رویکردهایی را در این 
مدت داشتیم و در یک سال گذشته مواردی را در 
این زمینه داشتیم که اولین مورد آن ایجاد دولتی 
مردم و توجه به مردم و خواســت آنان و حضور در 

میان مردم بود.

در میان مردم بودن برای ما یک اصل است
رییس جمهوری ادامــه داد: حضور در میان مردم 
کشور در شــهرها و روســتاها در راستای همین 
دیدگاه بوده اســت. حضــور در مجامع کارگری، 
حوزه ها و دانشــگاه ها در همین راستا بوده است. 
کسانی که ملامت می کردند ثمر این حضور در بین 
مردم چیست و نگران آن بودند، تجربه میان مردم 

بودن و لذت آن را نچشیده اند.
رئیس دولت ســیزدهم تاکید کرد: در میان مردم 
بودن برای ما یک اصل و رویکرد به حساب می آید. 
اینکه ما باید از نزدیک مردم را ببینیم و مســئله و 
مشــکل آنان را بیابیم و برای حل مسئله و مشکل  

تلاش کنیم.
وی با تاکید بر اینکه رویکرد ما عدالت محور است، 
اظهار کرد: بودجه ما براساس عدالت تنظیم شد و 
به آمایش ســرزمینی هم توجه داشت. در جذب 
نیروی انســانی، پرداخت ها و بــه کارگیری افراد 
تاکید شده که باید پیوســت عدالت داشته باشد. 
مســئله عدالت بایــد به تمامــی اقدامات گرایش 
داشته باشــد و با گوشزد کردن موارد مشخص به 

سمت رعایت عدالت برویم.

ساختارهای فسادزا در دولت باید اصلاح شود
رییسی تصریح کرد: ستیز با فساد سومین رویکرد 
ماست، باید با کسانی که با رشوه و سایر موارد نظام 
اداری ما را با فســاد همراه می کنند، مقابله شود. 
حتی در مواردی که نه فســاد، بلکه تخلف صورت 
گرفته است هم به دنبال نظارت و کنترل و مقابله 
بودیم و البته وظیفه ضدیت با فساد در هر سازمانی 
اول از همه خود همان ســازمان و دولتمردان باید 
باشــند و در این مورد آنچه که وجود داشته با آن 

برخورد شده است.
وی افزود: ساختارهای فسادزا در دولت باید اصلاح 
شود تا جلوی تولید پرونده های متعدد را بگیریم،   
البته آنچه شــکل بگیرد به آن رسیدگی می شود. 
ما باید ســاختارها را اصلاح کنیم که اساساً چنین 

اتفاقاتی نیفتند.

تاکید داریم که دولت گرفتار حاشیه نشود
رییس جمهــوری ادامه داد: مســئله همگرایی و 
هم افزایی میان نهادهای مختلف هم در دولت مورد 
توجه اســت. همچنین ما تاکیــد داریم که دولت 
گرفتار حاشــیه نشــود. در برخی دولت های قبلی 
شــاهد این امر بوده ایم، اما از ما تاکیدات همواره 
در دولت این بوده که حاشــیه ها ما را از متن، که 

خدمتگزاری به مردم است دور نکند.

 مثل برخی دولت ها منتظر تغییر نگاه 
بیگانگان نباشیم

وی با بیان این که حرکت جهادی برای پیشبرد 
امور کشور هم از تاکیدات دولت است، اظهار کرد: 
برخلاف وجود موانع ما باید آن موانع را رفع کنیم 
و بدانیم که به تعبیر رهبری انقلاب، هیچ مشکلی 
 در کشــور نیســت که حل شــدنی نباشد. پس 
ما با روحیه جهادی باید به دنبال حل مشــکلات 

باشیم.
رییســی تصریح کرد: نگاه به درون نه بیرون برای 
حل مشکلات مدنظر بوده است تا بدانیم بیگانگان 
برای ما مشــکلی حل نمی کنند و برای هیچکس 
هم حل نکرده انــد. ما باید به درون و ظرفیت های 
داخلی و اتکا به نیروهای کشــور را توجه داشــته 
باشــیم و مثل برخی دولت ها منتظــر تغییر نگاه 

بیگانگان نباشیم.
رییس دولت ســیزدهم با بیان اینکه دولت معتقد 
اســت که باید از همه ظرفیت ها در کشور استفاده 
شود، یادآور شــد: ما گفته ایم هرکس بنای کار و 
تلاش دارد به حســاب بیاید، اما آنکس که روحیه 
کار و تحول ندارد جای خود را به افرادی بدهد که 

این روحیه را دارند.

اگر در گذشته تصمیم گیری هابه جا بود امروز شاهد 
برخی مشکلات نبودیم

وی با بیان اینکه در دولت همواره تاکید شده که 
معطل نکردن وضعیت و شــرایط کشور را داشته 
باشــیم و مسئولان مســئولیت پذیر باشند، اظهار 
کرد:  اگر امور با روحیه مســئولیت پذیری همراه 
نباشد و تصمیمات متقن اتخاذ نشود کارها پیش 

نمی رود. 
اگر معلوم شــود تصمیمی درســت و متقن است، 
اما ملاحظاتی پیش آید که با عدالت نســازد و در 
عیــن حال جلوی اتخاذ تصمیم ها در زمان خود را 
بگیرد، نتیجه این می شود که الان در برخی موارد 
می بینیم. اگر در گذشته آن تصمیم گیری های به 

جا رخ می داد و در زمان خود به آن امور رسیدگی 
می شد امروز شاهد برخی از این مشکلات نبودیم.

رئیســی یادآور شــد: وقتی دولت کار خود را آغاز 
کرد، برخی چه از دولت پیشــین و چه از سایرین 
از در دلســوزی به ما می گفتنــد که می خواهی با 
شرایط کشــورچه کنی؟ به ما واکسن نمی دهند و 
شــرایط کرونا را هم می بینی. می گفتند با کسری 

بودجه می خواهی چه کنی؟

کسری بودجه ام المسائل کشور است
وی افزود: این موضوع کســری بودجه ام المسائل 
کشور است. ولی ما در حالی سال ۱۴۰۰ را پشت 

سر گذاشتیم که کسری بودجه بدون استقراض از 
بانک مرکزی و خلق پول حل شــد. اما چطور حل 

شد؟ چون درآمد ایجاد شد.
رییس جمهــوری تأکید کرد: در مســئله تورمی 
که قریب به ۶۰ درصد در شــهریور ۱۴۰۰ بود با 
اولین اقدام دولت ســیزدهم مواجه شد، که برای 
مقابلــه با آن کارهای تورم زا را کنار بگذارد. کار به 
جایی رسید که اقدامات دولت در اسفند ۱۴۰۰ و 
فروردین ۱۴۰۱ به کاهشــی شدن تورم انجامید و 

تورم را به حدود ۳۵ درصد کاهش داد.
رییس دولت سیزدهم ادامه داد: بعد از آن با تورم 
۱۲ درصــدی در خرداد ۱۴۰۱ مواجه شــدیم که 
بــا اصلاح اقتصــادی رخ داد و البتــه آن تغییری 
که داده شــد تغییر بزرگی بــود. چندنرخی بودن 
ارز را همه کارشناســان اقتصــادی غیرقابل قبول 
می دانســتند، اما از جنبه های اجرایی و مســائل 
اجتماعی نظرهایی داشــتند که خدا را شاکرم در 
نهایت کار به شــکلی پیش رفت که تورم به ۴۰.۵ 

درصد رسیده است.

ساعتی بر من نمی گذرد که معیشت مردم برایم 
مهم نباشد

رییس جمهور در ادامه این نشســت خبری که 
به پاسخگویی به ســوالات خبرنگاران اختصاص 
داشــت، در پاســخ به ســوال خبرنگار روزنامه 
جام جــم مبنی  بر اینکــه در زمــان انتخابات 
وعده هایــی برای بهبود معیشــت مــردم دادید 
از جملــه پرداخت های فزاینده دولت گذشــته، 
حــذف ارز رانتی و غیره، ســوال این اســت که 
پایان پــروژه آواربرداری دولــت قبل چه وقت 
به اتمام می رسد؟ رویکرد شــما باعث اعتماد و 
امید در مردم و ترمیم فاصله میان مردم و دولت 
شده اســت اما مهم ترین کاستی ها و کمبودهای 
دولت سیزدهم چیســت؟ گفت: برای برداشتن 
فاصله بین مردم و دولــت به مردم می گویم که 
از وضعیت آنها مطلع هســتم، روزانه و ساعتی. 
ساعتی بر من نمی گذرد که معیشت مردم برایم 
مهم نباشد. نشده در کنار سفره ای بنشینم و به 
این فکر نباشم که مسوولیت من در قبال تامین 
ســفره مردم است. آیا دســت آنها به سفره می 
رســد یا نه؟ منتی بر کســی نیست، این جایگاه 

خدمتگزاری من است.
وی ادامــه داد: از ابتدای دولت بحث بوده که چه 
کنیم تورم مهار و کاهشــی شــود و چه باید کرد 
نســبت به نظارت بر قیمت هــا و کالاها و همواره 
این مورد تاکید دولت بوده است و اگر نبود مساله 
اصلاح اقتصادی،  تورم روندش کاهشی نمی شد. ما 
در این رابطه نسبت به یارانه ای که به مردم داده 
شد، یعنی همان ۳۰۰ و ۴۰۰ تومان اقدام کردیم. 
از این مبلغ چیزی برای رفع کسری بودجه دولت 
نمی ماند و این بخشی از رفع مشکلات مردم است 
و بــرای زدودن فقر مطلق بوده اســت. در برخی 
روســتاها که می روم مردم می گوینــد درآمد ما 
همان یارانه اســت و درآمد دیگری ندارند. آنچه 
رونــد امــور را از این به بعد رقم مــی زند، حتما 

کاهش تورم را به دنبال دارد و وضعیت معیشــت 
حتما بهبود می یابد.

رییســی خاطرنشــان کرد: ما پنــج میلیارد دلار 
سرمایه گذاری اقتصادی یعنی دو برابر گذشته در 
این مدت داشتیم و تنها در زمان برجام این سابقه 
بوده است و در مواقع دیگر سابقه نداشته است. به 
علاوه سرمایه گذاری داخلی هم داشتیم و شرکت 
های بــزرگ و بانک ها را به ســرمایه گذاری وارد 
کردیم. از این رو افزایش بهره وری، جبران حقوق و 
دستمرد، و یارانه ها در مجموع بهبود یافت و حتما 

شرایط را در آینده بهتر می کند.

در جامعه مدار قانون است
رییس جمهور در پاســخ به ســوال خبرنگار ایسنا 
مبنی بــر اینکه قول دادید گشــت ارشــاد برای 
مدیــران راه اندازی می کنید، اما گشــت ارشــاد 
اجتماعی بیشــتر در جامعه منعکس و دیده شده 
است، برای گشت ارشاد مدیران چه کردید؟ گفت: 
من وعده کردم و عمل کردم و زیر نظر بازرســی 
ریاست جمهوری این گشــت ارشاد برای مدیران 
تشــکیل شد و بعضی از تخلفات به محض گزارش 
شدن نتیجه اش در حد برکناری بوده است، حتی 
در سطح معاون وزیر. موردهایی در رابطه با فساد 
اعلام شــده و خــود دولت آنها را بــه قوه قضاییه 

معرفــی و تحویل داده اســت. این دســتور فقط 
برای یقه گرفتن نیســت، برای این اســت که اگر 
دستگاهی توجه نکند، ارشاد و حضور بازرسان آنها 
را متوجه عمل شان کند. دولت مساله نبودن کجی 

و روابط ناسالم را پیگیری می کند.
وی درباره امنیت اجتماعی و گشــت ارشــاد در 
جامعه نیــز تاکید کرد: زنــان و دختران ما عفت 
و پاکــی را از یک فرهنگ و تمدن بســیار قوی و 
قدیمی در ایران اسلامی دارند و این انتخاب امروز 
نیســت. عفیفه بودن زن ایرانی برای امروز نیست. 
الان هــم در جامعه مدار قانون اســت، هیچ کس 
حق کار ســلیقه ای یا فراقانونی ندارد. ملاک قانون 
اســت و احترام به قانون برای همه ضروری است 
و معتقدم قانون محوری، همه مســایل را حل می 

کند.

سلاح هسته ای جایی در دکترین دفاعی ما ندارد
رییســی در پاســخ به ســوال خبرگزاری تسنیم 
مبنــی بر اینکه واکنش دولت بــه تهدیدات رژیم 
صهیونیستی درباره فعالیت هسته ای ایران چیست، 
اظهار کرد: اقدامات هســته ای و داشــتن فناوری 
هسته ای حق ملت ماست و بارها تاکید کردیم که 
سلاح هسته ای جایی در دکترین دفاعی ما ندارد. 
رهبری انقلاب اعلام کرده اند که ســلاح هسته ای 
حرام است و این امر جایگاهی در دکترین دفاعی 
ما ندارد. این صنعت هســته ای  که در بسیاری از 
فناوری های لازم اســت و این دانش در کشــور ما 
امروز برخلاف خواســت رژیم صهیونیستی،  بومی 
شده اســت و ترورها و خرابکاری ها و اقدامات این 
رژیم و تهدیدات آنان هم راه به جایی نبرده است.

رییس دولت ســیزدهم تصریح کــرد: امروز رژیم 
صهیونیســتی وضــع خــود را ببیند کــه با همه 
حرف هایی که می زند می تواند امنیت خود را تامین 
کند. رژیم صهیونیســتی امروز حریف موشک های 

نقطه زن می شود؟ یا دیروز حریف سنگ های مردم 
فلسطین می شد؟ آیا امروز در برابر مقاومت مردم 
غزه می تواند بایستد؟ چه برسد به مقاومت دربرابر 

مردم بزرگ و سلحشوران ایرانی.

رژیم صهیونیستی می گویم که فاصله بین تصمیم و 
اقدام را ببیند

وی اضافه کرد: اگر رژیم صهیونیستی می توانست 
مقاومت کند چرا شــهید سلیمانی را ناجوانمردانه 
تــرور کردند کــه قهرمان مبارزه با تروریســم در 
منطقــه بود. چرا از او ترســیدند؟ پــس به رژیم 
صهیونیســتی می گویم که فاصلــه بین تصمیم و 

اقــدام را ببینند که اگر تصمیم به چنین کارهایی 
بگیرند شــاید به آنان مهلت داده نشود که دست 
به اقدامی ببرنــد و خواهند دید که در این فاصله 

چیزی از رژیم صهیونیستی باقی می ماند یا نه.

در وعده ساخت مسکن تجدیدنظر نمی کنیم و 
نخواهیم کرد

رییسی در پاسخ به پرسش روزنامه خراسان درباره 
امــکان برای بازنگری دولــت در برخی وعده های 
خود، اظهار کرد: رفع بیکاری ضرورت کشور و نیاز 
جدی کشور است، نه یک وعده تبلیغاتی تا دیگران 
ما را ببینــد یا به ما توجه کنند. اگر این اتفاق رخ 

ندهد و یک میلیون شغل شــکل نگیرد ما شاهد 
افزایش بیکاری هستیم.

رییس جمهوری یادآور شــد: این نیاز کشور است 
که یک میلیون مســکن در ســال ســاخته شود. 
وضعیت امروز در مســکن بــه دلیل عقب ماندگی 
ســال های پیش است که باید یک میلیون مسکن 
ایجاد می شد و نشد. ۲۰۰ هزار مسکن روستایی و 
۸۰۰ هزار مسکن شــهری جزو نیاز کشور است و 

مصوبه مجلس هم در زمینه قانون مسکن است.
وی تاکیــد کرد: مســکن زمیــن می خواهد که 
در حاشــیه شــهر زمین دولتی وجود دارد، دوم 
تسهیلات و ســوم مصالح است که مشکلی در آن 
نداریم و تســهیلات هم در اختیار دولت اســت و 
کار آن آغاز شده و در دست ساخت در بخش های 
مختلف کشــور اســت. البته معنایش این نیست 
که همه مســکن را هم خود دولت بســازد. بخش 
خصوصی را هم باید در این زمینه مشــارکت داد، 
بنابراین ما در این وعده خود تجدیدنظر نمی کنیم 
و نخواهیم کرد. ما مصمم هســتیم که آن را انجام 
دهیــم و آن را قابل اجرا می دانیم. بانک زمین هم 

داریم.
رئیســی ادامه داد: اهمیت موضوع مســکن باعث 
شــد که اولین وزراتخانه برای بازید همان مسکن 
و شهرسازی باشد. درباره اشتغال هم چه در شش 
ماهــه دوم ۱۴۰۰ و چه در پنج ماه ۱۴۰۱ عددی 
که داریم ۹۷۰ هزار اشــتغال است که البته آن را 
کافــی نمی دانیم و زمینه را برای ایجاد اشــتغال 

بیشتر می دانیم.
رییــس جمهوری تأکیــد کرد: اگــر موانع ایجاد 
اشتغال برطرف شــود که در بسیاری موارد صرفاً 
نیازمنــد برطرف کــردن همین موانع هســتیم، 
نه ســاخت کارخانه یا نظایــر آن، آن وقت ایجاد 
اشتغال بیشتر هم می شود. پس ما در پیمان خود 
تجدیدنظر نخواهیم کرد و به مردم و  وعده ای که 

داده ایم وفادار خواهیم بود.

مذاکره برای رفع تحریم هاست
وی در پاسخ به سوال خبرنگار خبرگزاری فرانسه 
مبنی بر اینکه شــما دربــاره فعالیــت در حوزه 
خنثی سازی تحریم ها و رفع تحریم ها وعده دادید، 
با این نرخ تــورم بالا در ایران بــاور دارید خنثی 
سازی تحریم ها موثر بوده است و آیا به دیپلماسی 
برای رفــع تحریم ها باور دارید؟ اظهار کرد: خنثی 
سازی تحریم ها را دنبال می کنیم و قرارگاهی برای 
آن تشــکیل دادیم با معــاون اول رییس جمهور. 
هم چنیــن رفع تحریم ها را بــا وزارت خارجه و از 

طریق مذاکرات دنبال می کنیم. در خنثی سازی 
تحریم ها خیلی از تحریم هایی که ما را محدود می 
کرد، محقق نشــد و محدودیتــی را برای خود در 
این رابطه به رســمیت نمی شناسیم. سطح تعامل 
ما با کشــورهای منطقه تا ۵ برابــر افزایش یافته 
اســت و صادرات نفت ما امروز در وضعیتی است 
که احســاس می کنیم باید آنچه در توان داریم را 
بگذاریم و چه صادرات نفتــی و غیرنفتی را ادامه 

می دهیم.
رییسی گفت: نسبت به بلوکه کردن پول های ایران 
که اقدامی ظالمانه و غیرقانونی است برخی پول ها 
را آزاد کردیم و برخی با اقدمات غیرقانونی آمریکا 
در محدودیت است. برای برداشتن تحریم ها ما میز 
مذاکره را تــرک نکردیم، مذاکره برای رفع تحریم 
هاست و آنهایی که به تعهد خود پشت پا زدند باید 
برگردند و تعهداتشــان را عمل کنند. ما تاکیدمان 

در این مذاکرات رفع تحریم هاست.
رییس جمهور خاطرنشــان کرد: مذاکرات هم در 
همین چارچوب با محوریــت رفع تحریم ها انجام 
می شــود. ما بر راســتی آزمایی اطمینان بخش و 
تضمین های اعتمــاد آفرین در مذاکــرات تاکید 
کردیم. هم چنین تاکید داریم که مســایل پادمانی 
حتما حل و فصل شود و این یک رکن در مذاکرات 
اســت و بدون آن سخن از توافق معنا ندارد. توافق 
باید همراه باشــد با حل و فصل مسایل پادمانی و 
نکاتی که ایران به عنوان راهبرد دنبال می کند. ما 
از تحقق منافع ملت ایران کوتاه نیامده و نخواهیم 

آمد.

زیرساخت هایی که درگذشته باید در حوزه اینترنت 
ایجاد می شد،  ایجاد نشد

مشــکل رییس جمهور در پاسخ به سوال خبرنگار 
آفتاب یزد که پرســید وعده انتخاباتی شما ارزان 
شدن اینترنت و افزایش سرعت آن بوده است چه 
شــد؟ گفت: قبلا گفتم و الان هم دنبال می کنم 
و وزیر را مسوول کردم که دو گزارش در ماه ارایه 
کند، در شــورای عالی فضای مجــازی. از ابتدای 
دولت در یک ســال گذشته فیبر نوری که سرعت 
را تــا ده برابر بالا ببرد را شــاهد بودیم که یک و 
نیم میلیون محیط خانه یا کســب و کار دسترسی 
پیدا کردند به آن و تا پایان سال ۵ میلیون امکان 
دسترسی شــان ایجاد می شــود و تا پایان دولت 
ان شــاء الله ۲۰ میلیون خانواده یا محیط کســب 
و کار دسترسی شــان فراهم می شود و سرعت را 
حداقل ده برابر می کنــد و امروز با توجه به اینکه 
کســب و کار و زندگی مردم در این فضا هســت، 
حتما ایجاد این دسترسی به زیرساخت ها ضروری 

است.
وی ادامه داد: کارهایی باید در ســنوات گذشــته 
انجام می شد برای زیرســاخت ها که انجام نشده 
اســت. اگر زیرســاخت ها کامل شــده بود، امروز 
مشکل نداشــتیم، مشــکلات امروز به دلیل این 
است که زیرساخت هایی که باید در حوزه اینترنت 
و ارتباطات ایجاد می شــد،  ایجاد نشــده است. 
حالا مــا باید عقب ماندگی هــا را جبران کنیم. با 

همکاری بخش خصوصی تلاش داریم که این کار 
را پیش ببریم و این پیگیری و تلاش روزانه اســت 
و ان شــاءالله تا آخر دوره نواقص برطرف می شود. 
هم چنین دسترســی دهک های پایین به اینترنت 
هم انجام شد و وزیر هم اعلام کردند که نسبت به 
سه دهک اول دسترســی رایگان شد. ما بنا داریم 

صادق الوعده باشیم که ان شاءالله خواهیم بود.

هیــچ فایده ای مترتب بر ملاقات روســای جمهور 
ایران و آمریکا نیست

رییس جمهوری در پاســخ به پرسش سی بی اس 
نیــوز درباره اینکه آیا وی حاضر اســت در جریان 
ســفر به نیویورک اگر از او خواسته شود یا آمریکا 
بخواهد با بایدن ملاقات کند یا به صورت غیررسمی 
حاضر است به بایدن سلام کند یا با او دست بدهد، 
تصریح کرد: من در نشست قبلی در پاسخ به سوال 
مشابه گفتم خیر. بازهم خیر را تکرار می کنم. هیچ 
فایده ای مترتب بر ملاقات ما و ایشــان نیست، نه 
برای ملت ایران و نه برای ما و نه برای منافع ملت 
بزرگ ایران و برنامه ای هم برای این ملاقات  وجود 

ندارد و نخواهد داشت.

 کاری که باعث افزایش تورم می شود را انجام
 نمی دهیم

رییســی در پاســخ به خبرنگار روزنامه جمهوری 
مبنی بــر اینکه مــوارد گرانی برای ســال آینده 
چیســت؟ گفت: برخی انعکاس ها در رســانه ها از 
صحبت ها من درســت نبود. گفته شــد که فلانی 
گفتــه برخی گرانــی ها را برای ســال آینده می 
گذاریــم، من گفتم اقتضاء قانــون بعضی از گران 
کردن هاســت. مثلا گفتم دربــاره حقوق گمرکی  
اگــر بخواهیــم ۴ درصد بگیریــم در همه کالاها 
تاثیر می گذارد و ما گفتیم از این منبع درآمد می 
گذریم. ما هر کاری که بتواند تورم را کاهش دهد، 
را انجام می دهیم این هم یکی از کارهایی بود که 
پیشــنهاد کردیم و لایحه دو فوریتی را به مجلس 
دادیم و هنوز هم به تصویب نرســیده است. از این 
دست مواردی که در قانون است، یعنی الزام قانونی 
داریم مثل اینکــه ارز ۴۲۰۰ را ارز نیمایی کردیم 
که الزام قانونی داشت، این هم الزام قانونی دارد که 
به ۴ درصد تبدیل کنیم اما اگر مجلس با تبدیل ۴ 
درصد به ۱ درصد موافقت کند که ظاهرا هم با این 
موافق هســتند. ما دنبال این هستیم که از ناحیه 
قانون و دولت، کاری کــه باعث افزایش تورم می 

شود را انجام ندهیم.

روابط بین ایران و عربستان در گرو انجام تعهداتی 
از جانب عربستان است

رییس جمهوری در پاســخ به پرسشــی تلویزیون 
قطــر درباره نحــوه ارتباط جمهوری اســلامی با 
برخی کشــورهای همســایه و برنامه ریزی برای 
بهبود و اصلاح روابط با کشــورهای مثل عربستان 
ســعودی، تصریح کــرد: ارتباط با همســایگان و 
سیاست همسایگی را دنبال می کنیم. در سال اول 
دولت این سیاســت تثبیت شد و در سال دوم این 
روابــط دوجانبه به روابط چندجانبه و منطقه ای و 
بین المللی خواهد انجامید و ما آن را دنبال خواهیم 

کرد.
وی تاکید کرد: نکته ای که باید بدانیم این اســت 
که گفت وگوهای ما درون منطقه ای و بدون دخالت 
بیگانگان و درباره مسائل منطقه دنبال می شود. ما 
حضور بیگانگان در منطقه را امنیت ساز نمی دانیم 
، بلکه مشکل ساز می دانیم. وجود آمریکا در منطقه 
ما هیچ امنیتی به همراه ندارد، بلکه مشکل ایجاد 

می کند و امنیت را به خطر می اندازد.
رییس دولت ســیزدهم یادآور شــد: ما همواره به 
همسایگان تاکید کردیم که امنیت خود را با حضور 
بیگانگان و آمریکا دنبال نکنید. امنیت منطقه باید 
به دست منطقه باشد و خود منطقه باید آن امنیت 

را تامین کند.
رئیســی همچنین درباره روابط ایران و عربستان 
اظهار کرد: در مورد عربســتان ما با میزبانی کشور 
عــراق پنج دوره مذاکره داشــتیم. تعهداتی طرف 
عربســتانی دارد که انجام آن، راه را برای اقدامات 
بعدی بازخواهد کرد. حتمــاً روابط دیپلماتیک و 
بین دو کشور در گروی این تعهداتی است که باید 

انجام شود.

بر اطلاع رسانی به موقع درباره مذاکرات تاکید 
کرده ام

وی در پاسخ به پرسش روزنامه اطلاعات مبنی بر 
اینکه چرا دولت برای اطلاع رســانی از مذاکرات به 
حداقل موارد بســنده می کند، گفت: مذاکرات اگر 
با اطلاع رســانی به موقع همراه باشد خیلی خوب 
اســت، اما اگر به موقع نباشد ممکن است که در 

روند مذاکرات اختلال ایجاد کند.
رییــس دولت ســیزدهم ادامــه داد: تاکید ما بر 
مذاکره کنندگان این اســت که در هر مقطعی که 
کار به نقطه اطلاع رســانی رســید با هماهنگی با 
دبیرخانه شــورای عالی امنیت ملی، ســخنگوی 
وزارت خارجه و  معاون سیاســی وزیر خارجه در 
زمان مناســب اطلاع رسانی می کنند. ما با حبس 
اطلاع رسانی هرگز موافق نیستیم و بر اطلاع رسانی 
به موقع درباره مذاکرات عقیده دارم و بر آن تاکید 

کرده ام.

شروط  ایران برای تحقق برجام
رییــس جمهــوری در پایــان با اشــاره مجدد 
بــه تاکیدات خــود در زمینه توافق هســته ای، 
یادآور شــد: ما تاکید داریم کــه در توافق، اول 
تضمین هــای اطمینان آور و دوم راســتی آزمایی 
عینی و عملی و ســوم رفــع تحریم ها به صورت 
معنــادار و پایدار و چهارم بسته شــدن ادعاهای 
سیاســی درباره پادمان که به نظر ما اساسی هم 

ندارد، انجام شود.

مشکلات امروز به دلیل این است که زیرساخت هایی که باید در 
حوزه اینترنت و ارتباطات ایجاد می شد،  ایجاد نشده است. حالا 

ما باید عقب ماندگی ها را جبران کنیم

,,

روایت ابراهیم از یک سالگی دولت

چهار شرط باقیمانده ایران برای توافق
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نوسان قیمت لپ تاپ در بازار 

اعتراض کنید تا دادگاهی نشوید

رئیس اتحادیه فناوران رایانه معتقد اســت 
نوسانات ارز مهم ترین دلیل برای کاهش و 
افزایش قیمت هاست و مدتی قبل که قیمت 
ارز در ریل کاهش قرار گرفت، بازار وضعیت 

نابه سامانی پیدا کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرانلاین، محمدرضا فرجی تهرانی درباره 
آخرین وضعیت بازار لپ تاپ و تبلت اظهار 
کرد: در حــال حاضر با توجه به رکود بازار، 

قیمت لپ تاپ پایین است.
وی افزود: مهمتریــن دلیل برای کاهش و 
افزایش قیمت ها نوسان ارز است؛ مدتی قبل 
که قیمت ارز در ریل کاهشــی قرار گرفت، 
بازار وضعیت نابه سامانی پیدا کرد چرا که با 
پایین آمدن قیمت دلار، مردم تصور کردند 
که این روند کاهشی ادامه پیدا خواهد کرد و 
درصورت خرید در این زمان متضرر خواهند 
شــد. بنابراین خرید خود را به بعد موکول 
کردند و بدیهی اســت کــه این امر موجب 

رکود بازار می شود.
فرجی با بیان اینکه کســادی بازار ســبب 
می شــود مغازه دارها برای گــردش مالی و 
پاس شــدن چک های خود، کالاها را گاهی 
به صورت تمام شده و بدون سود و شاید در 
مقاطعی با ضرر هم بفروشند، تصریح کرد: 
در حال حاضر فروشندگان برای جلوگیری از 
رکود بازار، در خیلی از مواقع درصد سودی 
که توسط ســازمان حمایت در نظر گرفته 
شــده را هم لحاظ نمی کنند و محصولات 
در پایین ترین حد ممکن فروخته می شوند. 
در هر حال در صورتی که در ماه های آینده 
قیمــت ارز بالاتر نرود، قیمــت کالا ثابت 

خواهد بود.
رئیس اتحادیــه فناوران رایانــه تهران در 
ادامه گفت: نکته دیگر این اســت زمانی که 
برندها، محصولات جدید خــود را در بازار 
عرضه می کنند، مدل های قدیمی تر با افت 
قیمت مواجه می شــوند؛ به طور مثال آخر 

ماه سپتامبر، یعنی ماه آینده فصل کالایی 
تعدادی از برندهاست و ممکن است برخی 

از مدل ها دچار کاهش قیمت شوند.
وی همچنیــن درباره گارانتــی تقلبی لپ 
تاپ ها تصریــح کرد: خیلــی از مردم فکر 
می کنند که اگر کارت گارانتی یک برند زیبا 
طراحی شده باشد یا برای آن عنوان جذابی 
انتخاب شود حتماً خدمات خوبی هم ارائه 

خواهد داد اما الزاماً این طور نیست.
فرجی تأکید کرد: خواهش من این است که 
اگر مردم قصد خرید کالاهای حوزه فناوری 
را دارند حتما پیش از مراجعه به بازار لیست 
گارانتی ها و برندهایی که آن گارانتی کننده 
اجازه ارائه گارانتی بــرروی آن ها را دارد، از 
روی سایت اتحادیه فناوران چک کنند و بعد 

با آسودگی خاطر خرید را انجام دهند.
رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران در ادامه 
خاطرنشان کرد: به علاوه در بحث خرید از 
فروشگاه هم مردم حتما باید مد نظر داشته 

باشــند که فروشگاه مورد نظر پروانه کسب 
اتحادیه فناوران رایانه تهران را داشته باشد 
تا درصورت بروز مشــکل، پیگیری حقوق 

مصرف کننده امکان پذیر باشد.
او تاکید کــرد: همچنین در نظر داشــته 
باشند که برخی از فروشگاه ها ممکن است 
تنها مجوز فروش را دریافت کرده باشــند و 

صرف دیدن پروانه، نباید موجب آن شود که 
دستگاهی را برای رفع ایراد و تعمیر تحویل 
ایشان دهند. مردم اگر برای تعمیر دستگاه 
به فروشــگاه مراجعه می کنند، تنها باید به 
فروشگاه هایی اعتماد کنند که در ذیل بخش 
رسته جوازشــان عبارت فروش و تعمیر به 

چشم می خورد.

اگــر مالکان خانه های خالی به مالیات تعیین شــده 
اعتراض دارند باید تا دهم شــهریور آن را ثبت کنند، 
چرا که ثبت اعتراض و بررسی آن بعد از تاریخ مذکور 

وارد فرایند دادرسی خواهد شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، 
بر اساس قانون مالیات خانه های خالی مصوب آذرماه 
ســال گذشته، اگر واحد مسکونی در شهرهای بالای 
۱۰۰ هزار نفر بیش از ۱۲۰ روز خالی از سکنه باشد، 
مشمول مالیات می شود و به ازای هر ماه بیش از زمان 
مذکور، ماهانه مشــمول مالیاتی بر مبنای مالیات بر 
درآمد اجاره به شــرح ضرایب سال اول معادل شش 
برابر مالیات متعلقه، سال دوم معادل ۱۲ برابر مالیات 
متعلقه و سال ســوم به بعد معادل ۱۸ برابر مالیات 

متعلقه خواهد شد.
وظیفه شناسایی خانه های خالی بر عهده وزارت راه و 
شهرسازی از طریق سامانه املاک و اسکان گذاشته 
شــد و این وزارتخانه با راه اندازی ســامانه املاک و 
اسکان نســبت به ثبت اطلاعات سکونتی افراد اقدام 
کرد و کسانی که در مهلت تعیین شده نتوانستند این 

اطلاعات را ثبت کنند، خانه آن ها به عنوان خاله خالی 
به سازمان امور مالیاتی از سوی وزارت راه و شهرسازی 

معرفی شد.
در نهایــت ســازمان امور مالیاتی در دی ماه ســال 

گذشته فهرستی از اطلاعات خانه های خالی و مالیات 
آن ها منتشــر کرده بود که براساس آن معادل ۵۶۸ 
هزار خانه خالی شناســایی و همچنین اعلام شد که 
صاحبان خانه های خالــی حداکثر تا پایان مرداد ماه 

برای پرداخت مالیات فرصت دارند.
اما در نهایت به دلیل اعتراض برخی مالکان از افرادی 
که عدم پذیرش داشتند تقاضا شد با ورود به سامانه 
 www.my.tax.gov.ir سازمان مالیاتی به نشانی
عدم پذیرش خود را اعلام کنند تا با هدایت به سامانه 

راه و شهرسازی اطلاعات خود را اصلاح کنند.
در این راســتا، احمد آخوندی، معاون مدیرکل دفتر 
حسابرسی سازمان امور مالیاتی به ایسنا توضیح داد: 
ســازمان امور مالیاتی مهلتی برای اصلاح اطلاعات 
بــه وزارت راه و شهرســازی داده اســت که تا دهم 
شهریورماه ادامه دارد. بعد از اینکه سازمان اطلاعات را 
دریافت کرد، موارد را بررسی کرده و پس از ان فرایند 

مالیاتی آغاز می شود.
وی افــزود: البته توجه به این نکته ضروری اســت 
که امکان ثبت اعتراض بــرای مالکان از بعد از دهم 
شــهریور هم وجود دارد، اما افراد باید توجه کنند که 
اگر اعتراض خود را بعد از دهم شهریورماه ثبت کنند، 
پرونده آن ها وارد فرایند مالیاتی شده و اعتراضات در 

فرایند دادرسی بررسی می شود.

استفاده از رمزارز برای واردات خودرو 
امکانپذیر است

رئیس کنفدراســیون صادرات با بیان اینکه 
اســتفاده از رمــزارز بــرای واردات خودرو 
امکانپذیر اســت، گفت: در دنیا هنوز رمزارز 
برای تجارت به رســمیت شناخته نشده لذا 
بــرای واردات باید توافــق دوجانبه صورت 

گیرد.
به گــزارش روزنامه »صبح لمروز« و به نقل 
از مهر، محمد لاهوتی در مورد اســتفاده از 

رمزارزها در تجارت خارجی، اظهار کرد: اســتفاده از رمزارز در شرایط کنونی اقتصاد 
ایــران یکی از ابزارهای مهم در حوزه واردات اســت و در آینــده احتمالاً در حوزه 
صادرات هم قابل استفاده و کمک کننده باشد. اما با توجه به اینکه هم اکنون منشأ 
اســتخراج رمزارز برای دولت مهم و مبنای استفاده هم برای رمزارزهای مجاز است 

بنابراین فعلًا در حوزه واردات عملیاتی شده است.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران افزود: استفاده از رمزارزها در حوزه واردات تقریباً 
موفق هم بوده و طبق اعلام سازمان توسعه تجارت ایران، سه هفته پیش ۱۰ میلیون 

دلار رمزارز در حوزه واردات استفاده شد.
وی با اشاره به واردات خودرو با استفاده از رمزارزها، گفت: در حوزه خودرو که یک 
حوزه حساســیت برانگیز برای بانک مرکزی و وزارت صمت است و به نوعی باید با 
ارزهای صادراتی، واردات انجام شــود و طبق گفته ها به نظر می رسد که قرار نیست 
ارز نیمایی به واردات خودرو تعلق گیرد، بنابراین اســتفاده از ارز صادراتی و رمزارز 

می تواند کمک کننده باشد.
لاهوتی افزود: نکته حائز اهمیت این است که فعلًا در دنیا تنها کشوری که در تجارت 
خارجی رمزارز را به رسمیت شناخته ایران است و به همین جهت در حوزه واردات 

کمک کننده تأمین ارز باشد.
عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه باید منشــأ رمزارز از سوی 
ارائه کننده اعلام و قابل تأیید باشــد، ادامه داد: با توجه به اینکه شــرط استفاده از 
رمزارز، اســتخراج قانونی و با مجوزی بوده که توسط بانک مرکزی قابل رصد است، 

لذا می تواند نقش مؤثری در تسهیل تجارت خارجی داشته باشد.
وی تصریح کــرد: البته هیچ بانک مرکزی در دنیا هنوز رمــزارز را برای تجارت به 
رســمیت نشناخته است، بنابراین وضعیت اســتفاده از این ابزار در تجارت به نحوه 
توافقات دوجانبه ایران و کشورهای مبدا برمی گردد و اگر آن کشورها بپذیرند قطعاً 

امکان پذیر است.
لاهوتی با بیان اینکه اســتفاده از هر شــیوه ای که محدودیت های فعلی را دور بزند، 
مفید خواهد بود، گفت: هر روشــی که در شرایط تحریمی به ما فرصت حضور مؤثر 
در تجارت خارجی را بدهد کمک کننده است مشروط بر اینکه کشورهای هدف نیز 

پذیرنده رمزارز باشند.

فروش ارز اربعین در بانک ها
مدیــر عامل بازار متشــکل ارزی اعلام کرد 
که صرافی ها از یــک هفته قبل کار را برای 
تخصیص ارز اربعین شروع کردند و بانک ها 
هم از روز گذشته )دوشنبه( کار خود را آغاز 

می کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، امیر هامونی درباره عرضه ارز اربعین 

در بانک های منتخب و صرافی های مجاز گفت: برای خدمات رســانی بهتر به زائران 
امام حســین)ع( برنامه  این اســت که افراد از شهر مبدأ و استان مبدأ خود ارز تهیه 

کنند و خرید این ارز را به روزهای آخر منتهی به اربعین موکول نکنند.
وی افــزود: به همین منظور با همــکاری بانک مرکزی و بازار متشــکل ارزی و با 
هماهنگی بانک ها و صرافی های عضو بازار متشکل ارزی بیش از ۹۰۰ شعبه بانکی و 

صرافی را برای خدمات رسانی به مردم تجهیز کرده است.
مدیرعامل بازار متشکل ارزی گفت: سرفصل جداگانه ای با عنوان ارز اربعین و به ازای 
هر نفر ۱۰۰ دلار  در نظر گرفته شده است و صرافی ها از یک هفته قبل کار را شروع 

کردند و بانک ها هم از امروز )دوشنبه( کار خود را آغاز می کنند.
وی تأکیــد کرد: به محض تخصیص و تأمین دینار براســاس موجودی بازار کشــور 

تخصیص ارز دینار هم معادل ۱۰۰ دلار برابر ۱۵۰ هزار دینار تخصیص می یابد.

نحوه پیگیری جرائم پولی و بانکی مشخص شد
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی نحوه 
پیگیــری جرائم پولی و بانکی را مشــخص 

کردند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، نمایندگان در جلسه علنی روز گذشته 
)دوشــنبه ۷ شــهریور ماه( مجلس شورای 
اســلامی و در جریان رســیدگی به گزارش 

شور دوم کمیسیون اقتصادی در مورد طرح بانکداری جمهوری اسلامی ایران با ماده 
۲۱ این طرح موافقت کردند.

طبق این مصوبه، بانک مرکزی موظف اســت اقدامات حاکمیتی موضوع این فصل 
را در ســه مبحث زیر با استفاده از ساختار و ترتیبات مذکور در هر مبحث پیگیری 

نماید:
مبحث اول- رســیدگی به تخلفات »اشــخاص تحت نظارت« و اعمال مجازات های 

قانونی در مورد »اشخاص تحت نظارتِ« متخلف؛
مبحث دوم- رســیدگی به اختلافات »اشــخاص تحت نظارت« با یکدیگر و دعاوی 

حقوقیِ مشتریان و سایر ذی نفعان علیه »اشخاص تحت نظارت« و بالعکس؛
مبحث سوم- پیگیری جرایم پولی و بانکی.

تبصره: رئیس کل در چارچوب این قانون و مصوبات هیئت عالی، نماینده تام الاختیار 
بانک مرکزی در کلیه موارد بالا است و می تواند اختیارات نظارتی خود را به هریک 
از معاونانــش تفویض کند. وظایف و اختیاراتی که در قانون برای معاونان رئیس کل 

پیش بینی شده، نافی اختیارات و مسئولیت رئیس کل نیست.

تداوم ریزش قیمت سکه
قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح 
جدید امروز دوشنبه ۷ شهریور ماه ۱۴۰۱ در 
بــازار آزاد تهران به ۱۳ میلیون و ۸۰۰ هزار 

تومان رسید.
بــه گزارش خبرنگار مهــر، قیمت هر قطعه 
ســکه تمام بهار آزادی طــرح جدید امروز 
دوشنبه ۷ شــهریور ماه ۱۴۰۱ در بازار آزاد 

تهران تا لحظه تنظیم این گزارش، با کاهش حدود ۲۰۰ هزار تومانی به ۱۳ میلیون 
و ۸۰۰ هزار تومان رسید.

قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم نیز با کاهش حدود ۵۰ هزار تومانی 
به ۱۳ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسید.

قیمت هر قطعه نیم سکه ۷ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان، ربع سکه ۵ میلیون تومان و 
سکه یک گرمی ۳ میلیون تومان است.

قیمت هر اونس طلا در بازارهای جهانی ۱۷۲۴ دلار و ۵۷ سنت و هر گرم طلای ۱۸ 
عیار در بازار تهران یک میلیون و ۲۶۲ هزار و ۷۴۹ تومان است.

خبر

وزیر امور اقتصادی و دارایی:

اقامت در ایران؛ 100هزار دلار
ســخنگوی اقتصادی دولت در خصوص 
قانــون اقامت گرفتــن ایران با ســقف 
سرمایه گذاری ۲۵۰ هزار دلار اظهار کرد: 
قبول داریم که سقف های اعلام شده بالا 
است لذا به این رقم سرمایه گذاری به ۱۰۰ 

هزار دلار کاهش پیدا کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز«، ســید 
احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و 
دارایی در یک برنامه تلویزیونی بیان کرد: 
قرار اســت انحصار واردات شکسته شده 
و از انحصار چند شــرکت خاص دولتی 
و خصوصی خارج شــود؛ بنا براین است 
هر کس بتوانــد کالا را ارزان تر وارد کند 
او را تشــویق کنیم تا واردکننده ها با هم 
در کاهش قیمت کالاهای وارداتی رقابت 

داشته باشند.
اگر برجام امضا نشود ما مشکل پیدا 

نمی کنیم
وی در پاسخ به این پرسش که »آیا قبول 
دارید سیاســت دولت قبل خودتحریمی 
بوده است؟« یادآور شد: باور ما این است 
که حتمــاً باید در تعامــلات بین المللی 
از همه فرصت ها اســتفاده کنیم و البته 
نیازهایی هم که لازم داریم از طریق روابط 
تجاری خوب به دست بیاوریم، اما اختلاف 
نظر این اســت که دنیا تنها یک کشور و 
یک مجموعه محدود از کشورها نیست، 
میزان افزایش میزان روابط تجاری ایران 
با کشورهای همسایه و کشورهایی که با 

مــا تعامل دارند در یک ســال ۳۰ تا ۴۰ 
درصــد افزایش پیدا کرده، در عین اینکه 
همچنان مسأله مذاکرات و برجام و توافق 
هم در مســیر بوده و اما گشایشی در آن 

انجام نشده بود.
وزیــر امور اقتصــادی و دارایــی با بیان 
اینکــه حتماً یکی از ارکانی که به رشــد 
اقتصــادی ما کمک می کند این اســت 
که با دیگر کشورها دیپلماسی اقتصادی 
فعال داشته باشیم و خودمان را منحصر 
نکنیم، تصریح کرد: اما اینکه برخی فکر 
می کنند اگر برجام امضا نشود ما مشکل 
پیدا می کنیم کاملًا غلط است، نمی گوئیم 
با دنیا کاری نداشــته باشــیم و خودمان 
خودمــان را اداره کنیــم امــا می گوئیم 
همیــن الان در نیمه دوم ســال ۱۴۰۰ 
دو برابر نفتی که قبلاً می فروختیم صادر 
کنیم و بیشــتر از این هم ظرفیت داریم، 
در مورد ســرمایه گذاری های خارجی هم 
قراردادهای فراوانی اجرا می شود، و اینها 
گواه این اســت که می شود اقتصاد را در 

همین شرایط هم مدیریت کرد.
می توان اقتصاد را بدون گره زدن به 

مذاکرات ادامه داد
خاندوزی با بیان اینکــه تحریم ها قطعاً 
اثر دارد و کارها را در برخی موارد دشــوار 
می کند گفت: اما حتماً می توانیم اقتصاد را 
بدون گره زدن به مســأله مذاکرات ادامه 
داده و اداره کــرده و حتــی باید بتوانیم 

ادامه رشــد را هم پیــاده کنیم. در بحث 
توســعه اقتصادی نیز چنــد برابر دوره 
گذشته با طرف چینی تعامل پیدا کردیم 
و تمرکزمان را بیشــتر روی کشورهایی 
گذاشــتیم که نیاز به صــادرات ما دارند، 
حتی نقطه مشــخصی را در مشهد برای 
جلب سرمایه گذاری کشورهای شمالی و 

غربی دایر کردیم.
وی ادامه داد: به نظرم این الگو در صادرات 
و واردات می تواند نتایج مناســبی داشته 

باشد. حتی گفتیم هر کس بتواند ارز وارد 
کشور کند حتی اگر طلا هم باشد نه تنها 
ارزش افزوده ای گرفته نمی شود بلکه برای 
منشأ ارزَش هم سخت گیری نمی شود تا 
به راحتی ســرمایه و سپرده گذاری انجام 

شود.
با 1۰۰ هزار دلار اقامت می دهیم

ســخنگوی اقتصادی دولت در خصوص 
قانــون اقامت گرفتــن ایران با ســقف 
سرمایه گذاری ۲۵۰ هزار دلار اظهار کرد: 
قبول داریم که ســقف های اعلام شــده 
بالاست لذا به ۱۰۰ هزار دلار کاهش پیدا 
کرده و اگر فردی حداقل ۱۰۰ هزار دلار 
وارد کشــور کند می تواند اقامت بگیرد و 
تمهیداتی فراهم شده برای اینکه جذابیت 
بیشتری برای جذب سرمایه گذاری ایجاد 

شود.
ایران بهشت ثروتمندان

خاندوزی در پاســخ به این سوال که آیا 
موافقید که ایران بهشت ثروتمندان است؟ 
عنوان کــرد: ایران با مردمــان و نعمات 
فراوانش قطعاً کم از بهشــت نــدارد اما 
اینکه تبدیل به جایی شود که ثروتمندان 
بیایند و محل فرار مالیاتی باشد این طور 
بوده و به نســبت کشورهای مترقی دنیا 
که انضباط بهتری داشــته و قاعده مندی 
بیشــتری دارنــد، بســیاری از فعــالان 
اقتصادی می توانند با فرار مالیاتی سال ها 
ثروت اندوزی کنند و کســی هم متعرض 

نشــود، لذا اخذ مالیــات اول یک جهت 
عدالتی دارد که برخی از فعالان این کار را 
می کنند و یک جهت هم ایجاد گشایشی 
است که اگر ما بتوانیم بیشتر مالیات را از 
این تعداد که به جهت عددی کم هستند 
اما بــه لحاظ حجم گردش اقتصادی غیر 
تولیدی و سوداگری زیاد هستند بگیریم 
کمک می کند جاهــای دیگری رخصت 
کنیم و فشار مالیاتی بر دیگر اقشار را کم 

کنیم.
شناسایی 2 میلیون مؤدی جدید مالیاتی

وی یادآور شد: از این جهت دولت لایحه 
مالیات بر عایدی سرمایه یا سوداگری را 
بــرای تقدیم به مجلس آمــاده کرده در 
حالی که دولت قبل سه سال این لایحه 
را متوقف گذاشته بود و این نشان دهنده 
جهت گیری ما در این حوزه است؛ در این 
رابطه ما با شــهرداری، سازمان ثبت و با 
تمام دفاتر اسناد رســمی برای اولین بار 
به شــکل برخط در تماس هســتیم که 
اگر کســی آنجا ارزش افزوده را می دهد 
مستقیم به سازمان مالیاتی وارد شود، در 
ناجا و بازارهای خودرو نیز چنین اقداماتی 
را انجام دادیم و تنها منتظر مصوبه مجلس 
هستیم و به همین لحاظ موفق شدیم تا 
حدود ۲ میلیون مؤدی جدید مالیاتی را 
شناسایی کردیم و از همین راه ۵ درصد 
مالیات تولیدکننده ها را کم کنیم تا ایران 
دیگر بهشت فرار مالیاتی سوداگران نباشد.

 ایران با مردمان و 
نعمات فراوانش قطعاً کم از 
بهشت ندارد اما اینکه تبدیل 
به جایی شود که ثروتمندان 
بیایند و محل فرار مالیاتی 
باشد این طور بوده و به 
نسبت کشورهای مترقی دنیا 
که انضباط بهتری داشته و 
قاعده مندی بیشتری دارند، 
بسیاری از فعالان اقتصادی 
می توانند با فرار مالیاتی 
سال ها ثروت اندوزی کنند و 
کسی هم متعرض نشود
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جای خالی مناسب  سازی در احداث پروژه  های 
مسکن معلولان

یکی از مهم ترین حمایت  های دولت از گروه -
های اجتماعی به ویژه گروه  های پایین  دست 
رفاهی کشور که به عنوان محوری ثابت در 
عرصــه حمایت  های اجتماعی در دولت  های 
مختلف مــورد تأکید و توجه قــرار گرفته 
است، تأمین مسکن حمایتی برای گروه  های 

نامبرده است.
صرف نظر از عنوان  های اطلاقی به این حمایت مانند مسکن مهر، مسکن اجتماعی یا 
نهضت ملی مسکن آنچه وجه مشترک این عرصه از حمایت است کمک به دسترسی 

گروه  های پایین  دست یا متوسط جامعه به مسکن متناسب با قدرت مالی آنهاست.
افراد دارای معلولیت کشور با توجه به شرایط ویژه اقتصادی خود همواره از گروه  های 
دارای اولویت برای دسترسی به مسکن ارزان قیمت و حمایتی بوده و هستند. اعلام 
آمارهای متفاوت از تأمین مســکن افراد معلــول در قالب طرح های حمایتی مبین 
همین امر اســت از جمله تحویل بیش از ۱۶ هزار واحد مســکونی به افراد معلول 
از آغاز دولت ســیزدهم و نیز پیش  بینی تحویل حدود ۳ هزار واحد مسکونی به این 
افراد تا پایان ســال و ارائه تســهیلات ویژه به افراد معلول برای دسترسی به مسکن 
ماننــد پرداخت ۲ میلیارد ریال کمک بلاعوض به خانواده های ۲ معلول به بالا و نیز 
یک میلیارد ریال کمک بلاعوض به ســایر خانواده  های معلول متقاضی مسکن و نیز 
پرداخت تســهیلات بانکی با نرخ سود یارانه  ای از ســوی دولت برای خانه  دار شدن 
افراد معلول و حتی اســتثناء شدن افراد معلول از شرط تأهل برای ثبت  نام در طرح 

نهضت ملی مسکن.
به هرحال این ها تسهیلات دولت برای تأمین مسکن ارزان قیمت برای افراد معلول 
اســت در این میان آنچه خواســته یا ناخواســته از اولویت توجه برخوردار نیست 
چگونگی دســترس  پذیری واحدهای مسکونی در این طرح  های حمایتی برای افراد 
معلول اســت؛ آنچه اولویت دارد تأمین زمین، ایجاد زیرســاخت  ها و تأمین امکانات 
برای تولید مسکن مورد نیاز افراد معلول است اما تطبیق این واحدهای تولید شده با 
نیازهای افراد معلول از جنبه  های فرعی قضیه است به همین دلیل بسیاری از پروژه -
های مســکن مهر به علت جانمایی نامناسب یعنی دوری از شهرها و زیر ساخت های 
ارتباطی و عدم پیش ــبینی خدمات مورد نیاز عملاً مورد بهره  برداری بسیاری از افراد 

معلول قرار نگرفته  اند.
در این میان یک تناقض سیاســت گذاری مشهود اســت، تأمین مسکن برای افراد 
معلول در ۲ الگو قابل تحقق اســت، الگوی نخست تخصیص مجتمع  های مسکونی 
ویژه به افراد معلول که اگر چه پیش  بینی ضوابط دســترس  پذیری برای افراد معلول 
را در ایجاد این مجتمع  ها ممکن می  کند اما به علت خودداری اکثریت افراد معلول 
از زیست در مجتمع  ها یا شــهرک  های اختصاصی با برچسب معلول مورد استقبال 
اکثر افراد معلول به ویژه تحصیل  کردگان این جامعه قرار نمی  گیرد؛ الگوی دوم لحاظ 
کردن افراد معلول در پروژه  های مسکن حمایتی در کنار سایر افراد است که اگر چه 
نقص برچســب خوردن اجتماعی را در الگوی نخست رفع می  کند اما رعایت ضوابط 
دســترس  پذیری و مناسب  ســازی این واحدها را برای افراد معلول برای طراحان و 

سازندگان سخت می  کند.
قاعدتاً هم براســاس دیدگاه  های کارشناســی امور معلولان و هم براساس ضوابط 
ابلاغی دســترس  پذیری اماکن به ویژه مجتمع  ها و شــهرک  های مسکونی راه حل 
رعایت ضوابط دسترس ــپذیری در ایجاد مجتمع  ها و شــهرک  های مسکن حمایتی 
مانند دســترس  پذیری ورودی  ها، محوطه ها، پیش ــبینی پارکینگ  های اختصاصی، 
رعایت ضوابط دســترس  پذیری در فضاهای مشترک همه ساختمان  های مسکونی 
وفق الزامات شورایعالی و آیین  نامه اجرایی ماده ۳ قانون حمایت از حقوق معلولان 
در عرصه دســترس  پذیری از جمله پیش  بینی شیب  راه ها در ورودی ساختمان ها، 
حذف موانع در راهروها و گذرگاه  های ساختمان پیش  بینی آسانسورهای مبتنی بر 
ضوابط دسترس  پذیری به شکل عمومی و حداقل اعمال ضوابط مناسب  سازی درون 
واحدی در واحدهایی از ساختمان  هاست که به علت رعایت همین ضوابط از اولویت 
واگذری به افراد معلول و کم  توان برخوردارند پذیرفتنی نیســت با وجود اسناد بالا 
دستی و ابلاغ ضوابط دسترس  پذیری اولویت تولید و ارائه مسکن میزان دسترس -
پذیری و بهره  برداری این واحدها را برای افراد معلول و ســالمند تحت  الشعاع قرار 
دهد و بعد از خون دل خوردن  های بسیار فرد معلول هنگام دریافت واحد مسکونی 
خود با موانع مختلف خود روزانه در خانه خود روبرو شود؛ موانعی که حذف آنها هم 
مبتنی بر الزامات قانونی  ا ست و هم در مرحله طراحی و ساخت انبوه قابل اجتناب 

و کم هزینه.

نشانه های آنفلوانزای گوجه فرنگی را 
بشناسید

رییس مرکــز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی با اشاره 
به این که ویروس جدیدی با نام آنفلوانزای 
گوجه فرنگی در هندوستان شایع شده است، 
گفت: ایــن بیماری تهدیــد کننده زندگی 
نیســت ولی مبتلایان باید بین پنج تا هفت 

روز ایزوله باشند.
به گزارش ایسنا، دکتر علیرضا ناجی با اشاره به این که آنفلوانزای گوجه فرنگی یا تب 
گوجه فرنگی، عفونتی ویروســی  است، اظهار کرد: این بیماری تهدید کننده زندگی 

نیست و بیماری شایعی در کودکان است.
وی بــا بیان این کــه به تازگی ایــن بیماری عفونــی و تب زا دربرخــی از مناطق 
هندوســتان گزارش شده است، افزود: اول شــهریورماه وزارت بهداشت هندوستان 

دستورالعمل هایی را درباره آنفلوانزای گوجه فرنگی منتشر کرده است.
عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشــکی شهیدبهشتی با اشاره به نشانه های ابتلا 
به آنفلوانزای گوجه فرنگی خاطرنشــان کرد: در این بیماری بثورات دایره ای شکلی 
روی بدن ایجاد می شــود، تب، درد مفاصل و گاها اســهال نیز از نشانه های ابتلا به 

این بیماری است.
کم آبی بدن، تهوع، اســتفراغ و خســتگی از دیگر علامت های ابتلا به این بیماری 
اســت که دکتر ناجی به آن اشــاره کرد و افزود: آنفلوانزای گوجه فرنگی معمولا با 
نام HFMD که به معنای بیماری دهان، دســت و پا نامیده می شــود نیز معروف 
است، عامل این بیماری نوعی انترو ویروس که اساسا از طریق گوارشی و همچنین 
تنفس منتقل می شود. تصور می شود انفلوانزای گوجه فرنگی توسط ویروس کوکسای 

A-۱۶ و A-۶ ایجادشده باشد.

وی با تاکید بر این که تعداد عفونت های ویروســی که کودکان به آن مبتلا می شوند 
بسیار زیاد است و نمی توان همه این ویروس ها را در آزمایشگاه مورد بررسی قرار داد 
عنوان کرد: در سال های اخیر با توجه به تاثیر بیماری های همه گیر تعداد آزمایشات 
انجام شــده در آزمایشگاه های ویروس شناسی به میزان قابل توجهی افزایش یافته 

است.
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه با اشاره به این که بیماری آنفلوانزای 
گوجه فرنگی به راحتی قابل شناســایی است، گفت: عفونت های ایجاد شده ناشی از 
این ویروس می تواند باعث بروز برخی علامت های عصبی شود، بنابراین عفونت مغزی 

نیز ممکن است در مبتلایان به وجود بیاید.
وی گفت: این بیماری در ۹۹ درصد مبتلایان، بیماری خودبه خود برطرف می شود.

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناســی دانشگاه با بیان این که بثورات گوجه فرنگی 
معمولا روی زبان، لثه ها، داخل گونه، کف دست و پا ایجاد می شود، خاطرنشان کرد: 

در برخی افراد این نشانه ها زیر ناخن بروز می کند.

خبر

توصیه هایی برای زندگی بهتر

چند راهکار برای رفتار با همسر پرخاشگر
همه ما حق داریم خشــمگین شویم اما 
مهم این اســت که چگونه خشم مان را 
ابراز کنیم. خشم می تواند یک رنجش و 
ناراحتی جزیی یا در نوع حاد آن، واکنشی 
فیزیکی و خارج از عرف باشــد. واکنش 
افراد مختلف در مقابل احســاس خشم 
متفاوت اســت. برخی افراد خشــم خود 
را فرو می خورند و نمی خواهند کســی 
متوجه شود که آن ها تا چه حد عصبانی 
و ناراحت هســتند. آن ها به شدت رفتار 
خود را کنترل می کنند و هیچ نشانه ای 
از عصبانیت از خودشان بروز نمی دهند. 
برخی افراد نیز هنگام احســاس خشم، 
رفتارهای پرخاشــگرانه ای از خود نشان 
مــی دهند. با صدای بلند فریاد می زنند، 
ناسزا می گویند، دیگران را کتک می زنند، 
آن ها را مســخره می کنند، به صحبت 
دیگران گوش نمی کنند و حقوق دیگران 

را نادیده می گیرند.
برخی دیگر زمان احساس خشم آرام ولی 
محکم صحبت می کنند و سخن دیگران 
را قطع نمی کنند، همچنین احساســات 
خود را شفاف و محترمانه بیان می کنند 
آن هــم بدون این که حقــوق دیگران را 
نادیــده بگیرند. به این رفتارها، رفتارهای 
جرات مندانه می گویند. فرد با کمک رفتار 
جرات مندانه می تواند بدون پرخاشگری، 
بددهنی و خودخوری به دیگران نشــان 
دهد که عصبانی و ناراحت شــده است. 

درادامه راهکارهایی برای مدیریت خشم 
و پرخاشگری می آید.

ناکامی اصلی ترین دلیل پرخاشگری
یکی از مهم ترین علل اصلی پرخاشگری، 
ناکامی در تامین نیازهاست. فرد زمانی که 
نیازهایش از جمله نیاز به محبت، توجه 
یا احترام برآورده نشود، احساس ناکامی 
مــی کند و این ناکامی زمینه ســاز بروز 

پرخاشگری می شود.
- به رفتارهای درست همسرتان هر چند 
ناچیز و اندک باشد توجه و احساس خوب 

خود را در مورد رفتارهایش بیان کنید.
- هرگز مقابله به مثل نکنید و به بددهنی 
های وی پاســخ ندهید زیــرا این رفتار 

موجب تشدید رفتار همسرتان می شود.
- زمانی که همسرتان در وضعیت روحی 
مناســبی قرار دارد، درباره تاثیرات منفی 
بددهنی بر احساس و رفتار شما و زندگی 

مشترک تان صحبت کنید.
- در صورتی که همسرتان دوستان ناباب 
و بد دهنی دارد، ســعی کنید ارتباط او را 
با آن ها به روش های مختلف و با تدبیر، 
کمتــر و در نهایت قطع کنید و همزمان 
ارتباط خود را با بســتگان و دوستانی که 
رفتارهای مناسب وبهتری دارند، افزایش 

دهید.
- به خودتان مسلط باشــید. بسیاری از 
جر و بحث ها و مشــکلات بین زوجین، 
به دلیل تسلط نداشتن آن ها بر هیجانات 

بــه وجود می آید. گاهی اوقات زوجین با 
واکنش نامناســب از جمله )بی اعتنایی 
و بی توجهی، پرخاشــگری و خشونت( 
ناخواســته به رفتارهای اشتباه یکدیگر 
دامن می زنند و متاسفانه چرخه معیوبی 
را ایجاد می کنند به این معنا که رفتارهای 
منفی همسر باعث خشم و عصبانیت زوج 
یا زوجه می شود و رفتار خشمگین زوج 
یا زوجه باعث افزایــش رفتارهای منفی 
همسرش خواهد شد. دقت کنید در این 

چرخه معیوب گرفتار نشوید.

توصیه هایی به همسران پرخاشگر
در ادامه راهکارهایی برای مدیریت خشم 

به همسران پرخاشگر ارائه می شود:
موقعیت را ترک کنید

زمانی که فکر می کنید در صورت ادامه 
بحــث دیگر نمی توانید خشــم خود را 
کنتــرل کنید ادامه صحبــت تان را به 
زمان دیگری موکــول کنید، با این کار 
به خود و همســرتان فرصت می دهید 
تا از عصبانیت و خشــم فاصله بگیرید و 
رفتار مناســب تری داشته باشید. برای 
این منظــور می توانید به همســرتان 
بگویید: »الان شــرایط روحی مناسبی 
نداریم، ممکن اســت حرف هایی بزنیم 
که بعدا هر ۲ پشیمان شویم. بهتر است 
در شــرایط بهتری بــا یکدیگر صحبت 
کنیــم« یا این که »مــن الان عصبانی 

ام، بعدا در مورد ایــن موضوع صحبت 
خواهیم کرد.«

احساس منفی خود را بیان کنید
نکته مهم این اســت اگر ناراحتی خود را 
به زبان نیاورید کســی نمی داند که شما 
چه احساسی دارید. به جای نمایش خشم 
و پرخاشــگری )به طور مثال اخم کردن، 
ســخن نگفتن، داد و فریاد زدن، فحاشی 
و بددهنی( با اســتفاده از کلمات مناسب 
احساس خود را بیان کنید. در زبان فارسی 
واژه هــای گوناگون و متنوعی برای بیان 
احساســات و افکار وجود دارد. مثلا بیان 
کنید »زمانی که به حرف های من توجه 
نمی کنــی، ناراحت می شــوم«. با بیان 
احساســات خود، زمینه مناسبی را برای 
حل مشــکلی که چنین احساساتی را به 

وجود آورده است، فراهم می کنید.
مراقب کلام خود باشید

تحقیــر، توهیــن، تهدید، ســرزنش و 
پرخاشگری نکنید. دقت کنید اگر صدای 
تان بلندتر از همسرتان باشد یا به تندی 
و با پرخاشگری با وی صحبت می کنید 
کمی مکث کنید تا آرام شــوید. دشنام و 
ناسزا بحث را به مشاجره تبدیل می کند. 
همچنین گاهی می توانید موضوع بحث 
را تغییر دهید. برای مثال فرض کنید در 
خلال بحث به جای پاســخ »نه« از ناسزا 
استفاده شود. از این لحظه به بعد خواهید 
دید که موضوع بحث هر چه باشد، به رد و 

بدل دشنام میان دو فرد تبدیل می شود.
به پیامد رفتار خود فکر کنید

فحاشی و بددهنی از اعتبار و احترام شما 
می کاهد، روابط شما را با دیگران به خطر 
می اندازد، موجب آزار دیگران می شود و 
مهم ترین پیامد آن این است که شرایط 

را بحرانی تر و سخت تر می کند.
خود را آرام کنید

تکنیک هایی مانند تنفس عمیق، شست 
و شوی دســت و صورت، نوشیدن آب و 
پیاده روی در کاهش خشــم و عصبانیت 

موثر است.
مسائل و مشکلات خود را حل کنید

به این موضوع فکر کنید که آیا فحاشــی 
و بددهنی به حل مشــکل شــما کمکی 
خواهد کرد؟ فحاشــی نه تنهــا به حل 
مشــکل کمکی نمی کند بلکــه به تیره 
شــدن روابط بین شما و اطرافیانتان می 
انجامد. بدین منظور نخست مشکل خود 
را به طور دقیق تعریف و ســپس راه حل 
هایی برای آن انتخاب کنید، آن گاه نکات 
مثبت و منفی هر راه حل را بررسی و در 

پایان بهترین راه حل را انتخاب کنید.
از عذرخواهی نترسید

اگــر متوجه شــدید رفتار شــما باعث 
ناراحتی و عصبانیت همسرتان شده است، 
عذرخواهی کنید. این موضوع برای ترمیم 
رابطه و کاهش اثرات زیانبار پرخاشگری 

ضروری است.

اجرای 400 پروژه فاقد مجوز محیط زیستی متوقف شد
مدیرکل دفتر ارزیابی ســازمان محیط زیســت گفت: 
اجرای ۴۰۰ پروژه فاقد مجوز ارزیابی زیســت محیطی 
متوقف شد که با این کار حدود ۱۸ هزار میلیارد تومان 

صرفه جویی شد.
بــه گزارش خبرنــگار محیط زیســت ایرنــا، محمود 
یکه یزدان دوســت روز گذشــته در نســبت خبری به 
مناسبت هفته دولت افزود: گزارش ارزیابی پیشگیری از 
اثرات بالقوه پروژه ها قبل از اجرا است از این رو دریافت 
کجوز زیست محیطی برای ما بسیار حایز اهمیت است 
، اگر پروژه ای عوارض و تعارضات زیست محیطی دارد 
مثلا مانند فعالیت در جنگل های هیرکانی ، مجوز اجرای 

آنرا صادر نخواهیم کرد.
وی اظهارداشت: در یک سال گذشته ۷۲ گزارش واصل 
شده است که در ۳۱ جلسه مورد بررسی قرار گرفت؛ از 
این تعداد با ۸ پروژه موافقت، ۳۰ پروژه موافقت مشروط، 
۱۰ پروژه مخالفت و قرار شــد ۲۴ پروژه دوباره بررسی 
شــود، برای هر گزارش ۵۵۰ نفر ساعت کار شده و قرار 
است چالش های زیست محیطی هر استان جمنع بندی 

و در یک سند به استان ها ابلاغ شود.
وی ادامه داد: در روند اجرای هر پروژه مثلا وزارت صمت 
نوع تولید را می بیند اما ســازمان محیط زیست ضوابط 
اســتقرار، فرایند تولید و میزان تولید را می بیند که در 
این بخش با هم تناقض داریم و در صدد رفع آن هستیم.
یکه یزدان دوست گفت: سال گذشته ۱۹ دستورالعمل از 
جمله پرورش آبزیان، فعالیت معادن ذغال سنگ، تولید 
سیمان و گچ تهیه شد و قرار است امسال هم یک سری 

دستورالعمل های جدید دیگر تهیه شود.

به گفته وی به روزرســانی مدیریت ســبز هم از دیگر 
فعالیت های این دفتر اســت که تلاش می شــود تا بر 

فناوری های نو تکیه شود.
پروژه انتقال نفت میدان سهراب ارزیابی محیط زیستی 

ندارد
وی به چالــش هایی در روند ارزیابی گــزارش ارزیابی 
محیط زیست اشــاره کرد و گفت: یکی از چالش هایی 
که در این بخش وجود دارد طرح های نیمه کاره است، 
در واقع برخی پروژه ها بدون داشــتن ارزیابی زیســت 
محیطی کارشــان را آغاز می کنند و بــه اصطلاح می 
خواهند ســازمان را در عمل انجام شده قرار دهند اما ما 

در این زمینه تابع قوانین خود هســتیم؛ مثلا در میدان 
نفتی سهراب در خوزستان در بالای هورالعظیم دو چاه 
توسط وزارت نفت احداث شده اما گزارش ارزیابی محیط 
زیســتی ندارد اما حالا که پروژه انتقــال نفت آن به ما 
رسیده با مقاومت سازمان مواجه شده اند بر این اساس 
رییس سازمان حفاظت محیط زیست با وزیر نفت جلسه 

داشت تا موضوع بررسی شود.
گازوییل زیر ۴۰ درصد با استانداردها تطابق دارد

همچنین مدیر کل دفتر پایش فراگیر سازمان حفاظت 
محیط زیســت گفت: در تلاشــیم تا از طریق شرکت 
های دانش بنیان تجهیزات ایران ساخت را برای پایش 

استفاده کنیم، ۲۴۰ ایستگاه پایش هوا متعلق به سازمان 
محیط زیست و ۱۵۰ ایستگاه مربوط به شهرداری ها در 
کشور کار پایش آلاینده ها را انجام می دهد، طول عمر 
این دستگاه ها ۳ تا ۱۰ سال است اما بیشتر این دستگاه 
ها عمرشــان را کرده اند و باید جایگزین شوند که البته 

نیاز به اعتبار دارد.
هلیا کعبی افزود: علاوه بر پایش آلاینده ها هوا، رودخانه 
های کشــور را هم پایش می کنیم، برای ۱۵۶ رودخانه 
۷۵۰ ایســتگاه پایش فعالیت می کند کــه از رودخانه 
ها به صورت فصلی نمونه برداری می شــود، همچنین 
۱۵۰ واحد خدماتی، معدنی، صنعتی در کشــور وجود 
دارد کــه تمام آنها خروجی دارند که برای کنترل اینکه 
آلاینده هستند یا خیر؛ از تعدادی آزمایشگاه های معتمد 

خواستیم که در پایش به ما کمک کنند.
وی تاکیدکرد: از این تعداد ۲۲ هزار واحد بسیار تاثیرگذار 
هستند که به طور متوسط در طول سال می توانیم فقط 
یک بار خروجی آنها را پایش کنیم، همچنین بیمارستان 
ها را هم از لحاظ پســماندهای بیمارستانی مدام پایش 
می کنیم ، ۶۰ بیمارستان مرکز دریافت پسماند دارند که 
به تجهیزات کنترل آلودگی هوا مجهز هستند که ماهانه 

پایش می شوند.
کعبی گفت: پایش سوخت وظیفه ما نیست چون سازمان 
منابع انتشار را پایش می کند اما چون مقوله مهمی است 
از این رو به صورت رندومی ایستگاه های سوخت را پایش 
می کنیم که بررسی ها نشان می دهد بیش از ۸۰ درصد 
پارامترهای بنزین از کیفیت مطلوبی برخوردار است اما 

گازوییل زیر ۴۰ درصد با استانداردها تطابق دارد.

نتایج یک بررســی نشــان می دهد: سیاه پوستان و آســیایی تبارهای مقیمِ انگلیس 
برای دریافت خدمات تشــخیص ســرطان مدت زمان بیشتری را در مراکز درمانی و 
بیمارســتان های این کشور در انتظار می مانند و این خدمات با تاخیر در اختیار آنها 

قرار می گیرد.
به گزارش ایسنا، بررسی داده های سرویس سلامت همگانی انگلیس )NHS( نشان 
میدهد: سیاه پوستان و مردم کشورهای آسیایی ساکن در این کشور نسبت به افراد 
سفید پوست مدت زمان بیشتری را برای دریافت خدمات تشخیص سرطان در انتظار 

می مانند.
این درحالیست که پزشکان و متخصصان توصیه می کنند تشخیص و شروع به موقع 
درمان سرطان میتواند بهترین نتیجه را برای افراد مبتلا به این بیماری به همراه داشته 

باشد و برای نجات جان بیمار از مرگ امری حیاتی است.

بررســی انجام شده توسط محققان دانشگاه اکستر و روزنامه گاردین روی ۱۲۶ هزار 
مورد سرطان در فاصله ســالهای ۲۰۰۶ تا ۲۰۱۶ نشان داد: میانگین زمان بین بروز 
علائم بیماری در فرد ســفید پوست و مراجعه به پزشک عمومی و تشخیص آن ۵۵ 
روز است. اما برای مردم کشــورهای آسیایی ساکن در انگلیس ۶۰ روز و برای سیاه 

پوستان ۶۱ روز است.
به گزارش روزنامه دیلی میل، در این مطالعه داده های مرتبط با مراقبت اولیه بیماران 
مبتلا به هفت نوع سرطان پستان، ریه، پروستات، روده، مری-معده، میلوما و تخمدان 
بررســی شد. همچنین تفاوت چشــمگیری بین مدت زمان انتظار برای برخی انواع 
سرطان وجود داشت. به طور مثال، افراد سفید پوست برای دریافت خدمات تشخیصی 
سرطان مری-معده به طور میانگین ۵۳ روز در صف انتظار می مانند که این رقم برای 

مردم کشورهای آسیایی بیش از شش هفته است.

تاخیر در ارائه خدمات درمانی سرطان 
به اقلیت های قومی در انگلیس
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* هادی جمالی
نباش بند زمان و مکان ادامه بده
 بلند شو برو و بي امان ادامه بده 

اگرچه خار به چشم و به پات داری و
 اگرچه در گلویت استخوان ادامه بده

 درست لحظه آخر دوباره برگرد و
 به داستان خودت ناگهان ادامه بده

 در آخرین نفس نعره هاي مستانه
 تو قطره قطره ته استکان ادامه بده

 دوباره سینه سپر کن به روي دشمن ها
 نباش منتظر دوستان ادامه بده 
در این بلندي عاریه اي پیچک ها

 چنار باش تو بي نردبان ادامه بده
 و پله پله رها شو در اوج آزادي

 و قد بکش برو تا آسمان ادامه بده
 درآر پیرهن مشکي عزا را بعد

 به شادماني رنگین کمان ادامه بده
 رها شو از همه غصه ها و با من باز 
 بلند داد بزن هان بخوان ادامه بده

 بگو چقدر به پایان رنجمان مانده؟
 و باز تا ته این داستان ادامه بده

* مژگان مختاری
دخیل بستیم 

بر دری که، 
رویای کودکی مان را 

برهیچ بهشتی نگشود! 
پای در زمین و چشم بر آسمان. 

کاشی ها ساختیم از ای کاش های  گل وجود، 
آیینه ها پرداختیم از دل ! 

  با خشت خشت جان، هشتی زدیم
درسایه اش نشسته به انتظار، 

نگاه به آفتاب، 
آسمان... 

دریغا 
هیچ بهشتی نازل نشد

از افلاک! 
که ما ، 

پای بند غریزه ی خاک بودیم

آمریکا و بریتانیا صاحب روز ملی سینما شدند
آمریکا و بریتانیا برای نخســتین بار روز ملی 
سینما را در کشورهایشان جشن می گیریند 
که با ارائه بلیت با حدود ۷۰ درصد تخفیف به 

مخاطبان همراه خواهد شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، انجمن ملی سینماداران )NATO( در 
آمریکا و انجمن فیلم بریتانیا برای نخستین بار 

روزی را به عنوان روز ملی سینما در آمریکا و بریتانیا جشن می گیرند که تاریخ سوم 
سپتامبر )۱۲ شهریور ماه( برای آن در نظر گرفته شده است.

بیش از ۳۰۰۰ مجموعه ســینمایی در آمریکا با حدود ۳۰ هزار ســالن در این طرح 
مشــارکت می کنند و بلیت های تمام نمایش های آنهــا به قیمت بیش از ۳ دلار )در 
مقایسه با میانگین قیمت بلیط ایالات متحده که بیش از ۹ دلار است( به فروش خواهد 
رسید. مخاطبان می توانند آثار استودیوهای بزرگ چون سونی، آمازون، A۲۴ و ... را به 

مناسبت این طرح با حدود ۷۰ درصد تخفیف در بهای بلیت تماشا کنند.
بنیاد سینمای آمریکا پیش بینی کرده بین ۸۰ تا۹۰ درصد سینماهای آمریکا در طرح 
روز ملی سینما شــرکت کنند و همه استودیوها و اغلب توزیع کنندگان مستقل نیز 

موافقت خود را اعلام کرده اند.
این اقدام در بحبوحه کمبود اکران های آثار پرفروش جدید در آمریکا و سایر بازارها و 

نگرانی درباره تأثیر تورم بر روی سینما انجام می شود.
در بریتانیا نیز ۵۶۰ مجموعه سینمایی که بیش از دو سوم از کل سینماها را تشکیل 
می دهند قرار است در طرح فروش بلیت با تخفیف در روز ملی سینما شرکت کنند و 

قیمت هر بلیت ۳ پوند خواهد بود.
بریتانیا که برای نخستین بار در قرن جدید قرار است روزی را در تقویم به عنوان روز 
ملی سینما مشخص کند، پیش از این در سال ۱۹۹۶ و ۱۹۹۷ این روز را به مناسبت 
صدمین سالگرد ورود سینمای تجاری به بریتانیا جشن گرفته بود و مخاطبان توانسته 

بودند، همه فیلم ها را با بهای بلیت یک پوندی تماشا کنند.
روز ملی سینمای در ایران از سال ۱۳۷۹ هر ساله در تاریخ ۲۱ شهریور جشن گرفته 

می شود.

جهان در تسخیر مینیون ها!
فیلم جدید »مینیون ها« آمار فروش خود را در 
سطح بین المللی به ۵۰۰ میلیون دلار رساند.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، »مینیون ها:  ظهور گرو« در گیشــه های 
خارج از آمریکا با اقبال روبه روشد و با فروش 
دیروز خود)یکشنبه( از مرز ۵۰۰ میلیون دلار 

عبور کرد.
فیلم های قبلی این مجموعه ســینمایی شــامل »مینیون ها« در سال ۲۰۱۵ و »من 
نفرت انگیز ۳« در ســال ۲۰۱۷ هر یک بیش از ۷۰۰ میلیون دلار در خارج از آمریکا 

فروش کردند و در سطح جهان به فروشی بیش از یک میلیارد دلار دست یافتند.
تا این لحظه فیلم جدید این مجموعه با محاسبه فروش آمریکا به رقم فروش ۸۶۸.۸ 

میلیون دلاری در سطح جهان رسیده است.
این فیلم دنباله ای بر فیلم »مینیون ها« در سال ۲۰۱۵ و پنجمین فیلم از مجموعه »من 
نفرت انگیز« است و به کارگردانی مشترک کایل بالدا و براد آبلسون و جاناتان دل وال 
ســاخته شده است. در این انیمیشن بار دیگر استیو کرل در نقش گرو و پی یر کافین 
در نقش مینیون ها بازگشته اند و تراجی پی. هنسون، میشل یئو، رزا، ژان-کلود ون دام، 
لوسی لاولس، دولف لاندگرن، دنی ترخو، راسل برند، جولی اندروز و آلن آرکین آن ها 

را همراهی می کنند.
»مینیون ها: ظهور گرو« نخستین بار در جشنواره بین المللی فیلم انیمیشن انسی در ۱۳ 
ژوئن ۲۰۲۲ به نمایش درآمد و اکرانش در آمریکا را از یکم جولای توسط یونیورسال 

پیکچرز شروع کرد.
این انیمیشن با بودجه ۸۰ میلیون دلاری ساخته شده و با فروش ۸۶۸ میلیون دلاری 

تا به اینجا پرفروش ترین فیلم پویانمایی ۲۰۲۲ و چهارمین فیلم پرفروش سال است.
فروش این انیمیشن آن را تا به اینجا در ردیف ۲۶ از میان۵۰ انیمیشن پرفروش تاریخ 
جای داده اســت و البته انیمیشن دیگری از ســال ۲۰۲۲ وارد این فهرست ۵۰ تایی 

نشده است.

کافه شعر

خبر

موعد یــک هفته ای وعــده محمد خزاعی 
برای شفاف ســازی درباره افراد ممنوع الکار 
در سینما در حالی به پایان رسید، که هنوز 
ابهامات بسیاری درباره این مسئله در فضای 

سینمای ایران وجود دارد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از مهــر، ۲۴ مردادماه محمد خزاعی رئیس 
ســازمان سینمایی در حاشــیه مراسمی با 
اشــاره به وضعیت ممنوع الکاری برخی از 
چهره های سینمایی و اینکه لیستی از این 
هنرمندان تهیه شده است، در پاسخ به اینکه 
چند نفر در این لیست قرار دارند و چه زمانی 
نام آنها اعلام خواهد شد، توضیح داده بود که 
این لیست در جلسات متعددی مطرح شده 
و تعداد آن کم یا زیاد شده است و قرار است 
آخرین لیست تا آخر هفته آینده در اختیار 
مــا قرار گیرد، البته ما تــلاش کرده ایم که 
برخی از دوستان که اسامی آنها مطرح شده 
از این لیست کنار گذاشته شوند. در مجموع 
نام ۶ نفر اعلام شده بود که تعداد آن تا امروز 
کم شده است و هفته بعد مشخص می شود 
که این افراد در چه شرایطی قرار می گیرند.

این در حالی است، محمدمهدی اسماعیلی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز پیش تر در 
حاشیه جلسه هیأت دولت به صورت ضمنی 
از ممنوع الکاری برخی از سینماگران خبر 
داده و البته نامــی از هیچ هنرمندی نبرده 
بود. وزیر ارشاد تاکید کرده بود که اگر کسی 
ممنوع الکار شده باشــد عطف به ما سبق 
نمی شود و فیلم های گذشــته ای که بازی 

کرده و یا ساخته اند دچار مشکل نمی شود.
رئیس سازمان سینمایی نیز در مصاحبه ای 

که به آن اشاره شد با تاکید بر صحبت های 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بیان کرده بود 
کسانی که نام آنها در لیست ممنوع الکارها 
قرار می گیــرد، جدای آثــاری که پیش از 
اعلام اســامی، در آن بازی کرده اند، آثاری 
که با اعلام ممنوع الکاری در آن حضور پیدا 

می کنند با مشکلاتی مواجه خواهد شد.
نکته جالب، واکنش های گسترده سینماگران 
نسبت به اظهارات رئیس سازمان سینمایی 
بود، البته ایــن اظهارات زمانی افزایش پیدا 
کرد که گمانه زنی ها و شایعاتی درباره اسامی 
کسانی که می توانند در لیست ممنوعه ها قرار 

گیرند در برخی از رسانه ها و فضای مجازی 
افزایش پیدا کرد و برخی از هنرمندان نسبت 
به اسامی که به صورت غیررسمی اعلام شده 

بود واکنش نشان دادند.
حال یک هفته از اعلام رسمی رئیس سازمان 
سینمایی برای بیان اسامی هنرمندانی که 
قرار اســت در گروه ممنوعه ها قرار گیرند، 
گذشــته و هنوز نامی به صورت رسمی از 

سوی سازمان سینمایی مطرح نشده است.
این در حالی اســت که با توجه به نزدیک 
شدن به چهل و یکمین جشنواره فیلم فجر، 
سینمای ایران در فصل تولید آثار قرار دارد 

و سینماگران در تلاش هستند تا با انتخاب 
عوامل مورد نظر فیلم خود را جلوی دوربین 
ببرند و با اســتناد بــه صحبت های رئیس 
سازمان ســینمایی، اگر یکی از هنرمندان 
ممنوع الکار که هنوز نام آنها اعلام نشــده 
است در یکی از پروژه های سینمایی حضور 
پیدا کنند، پروژه مورد نظر ممکن است به 
مرحله اکران و یا حتی حضور در جشنواره 

نرسد.
هرچند مدتی اســت خبرهــای متعددی 
از برخی اســامی مورد نظر در رســانه ها به 
گوش می رســد اما نامی از این هنرمندان 

که در لیســت قرار دارند، به صورت رسمی 
اعلام نشده و تنها به تدوینگر فیلم سینمایی 

»عنکبوت مقدس« اشاره شده است.
در شــرایط فعلی لازم اســت تا ســازمان 
سینمایی در صورت تصمیم به منع فعالیت 
هرکــدام از ســینماگران، در زمینه اعلام 
اســامی این گروه از هنرمنــدان به صورت 
رسمی اطلاع رسانی کرده تا جای هیچ شک 
و تردیدی برای طیف وسیعی از سینماگران 
وجود نداشته باشد، چرا که در فضای پر از 
ابهام، بسیاری از افراد می توانند با استفاده از 
شــایعه ممنوع الکاری، فضا را به نفع خود، 

فیلمشان و عوامل پیش ببرند.
نکته مهم این اســت که سازمان سینمایی 
می تواند با شفاف سازی به خصوص در این 
مورد، شرایط را برای سینماگران مشخص 
کرده تــا آنها نیز تکلیف خود را در رابطه با 
چگونگی فعالیت های خود بدانند. نباید این 
مساله را نیز فراموش کرد که مساله ممنوع 
الکاری از اهمیت بسیاری برخوردار بوده و به 
طور مستقیم به تأمین معاش فرد نیز مربوط 
می شود. در واقع سازمان سینمایی می تواند 
با اعلام چارچوب ها و مرزهایی که برای خود 
تعیین کرده است، بگوید بر چه اساسی حکم 
به ممنوع الکاری یک هنرمند داده و بر این 

اساس پای تصمیم های خود بیاستد.
باید دید که ســازمان سینمایی روی شعار 
خود که شــفاف سازی است مانده و اسامی 
مورد نظر را اعلام می کند و یا محمد خزاعی 
به عنوان رئیس ســازمان ســینمایی تمام 
تلاش خــود را می کند که لیســت ۶ نفره 

ممنوع الکار ها کاملًا پاک شود.

کمدی، بالیوود، انیمیشن؛

ترکیب جدید گیشه
از فردا، سه فیلم »بانک زده ها«، انیمیشن 
»پسر دلفینی« و اثر هندی »آر.آر.آر« به 

روی پرده می روند.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقــل از ایرنا، از چهارشــنبه  این هفته؛ 
نهم شــهریورماه، ۳ فیلمی  به روی پرده 
می رونــد که هر یک از این فیلم ها، بنا به 
مختصات خود، می توانند اتفاق های خوبی 

را برای گیشه سینمای ایران رقم بزنند.
این اتفاق در حالی می تواند زمینه ســاز 
اســتقبال بیشــتر مخاطبان شــود که 
ســینماهای کشــور به دلیل ایام محرم 
و صفر، از اســتقبال مطلوبــی برخوردار 
نیستند و این جریان، با توجه به عدم اکران 
کمدی هــای پرمخاطب، زمینــه را برای 
خلوت شدن سالن های سینمایی فراهم 

کرده است.

تشنگی سینماها برای یک فیلم کمدی
کمــدی بانک زده ها در ســال ۹۹ جلوی 
دوربین رفت و جزو آخرین کارهای علی 
انصاریان به حســاب می آید. فیلم جواد 
اردکانی تلاش بسیاری کرده تا موردتوجه 
مخاطبــان قــرار بگیــرد. از بهره گیری 

نام گروه موســیقی بی تــی اس تا فضای 
موزیکال و استفاده هایی که فیلم می تواند 
از نام هایی چون علی انصاریان و ســحر 

قریشی به عمل بیاورد.
تهیه کننده این فیلم، علی روئین تن است 
که حالا قرار است پس از بیش از یک دهه، 
یک اکران نرمال و طبیعی را پشــت سر 
بگذراند. البته که انتشار یک تیزر کوتاه از 
این فیلم، موجی از واکنش ها را از ســوی 
طرفــداران گروه موســیقی بی تی اس به 

همراه داشت.
اهمیت نمایش این فیلــم به این جهت 
است که سینماها در شرایط فعلی، تشنه 
آثار کمدی هســتند و بــه همین دلیل، 
بانک زده ها، می تواند در صورت اقبال، روند 
حضور مخاطب در سینماهای ایران را به 

نوبه خود افزایشی کند.
فیلم، داستان چند دزد بانک و اختلافات 
بیــن آن ها را نشــان می دهــد که پس 
از دزدی بــزرگ از بانــک، حــال زمان 
تقســیم بندی پول فرارســیده است اما 
هیچ کدام بــه یکدیگر اعتمــاد ندارند و 
همگی به دنبال فــردی مطمئن و عادل 
می گردند که در این راه، اتفاق های جالبی 

برای این چند نفر رخ می دهد.
در این فیلــم، زنده یاد علــی انصاریان، 
نســرین مقانلو، میرطاهر مظلومی، سحر 
قریشی، بیژن بنفشه خواه و الناز عبدی به 

ایفای نقش پرداخته اند.

تداوم استقبال یک دهه ای از انیمیشن
انیمیشــن پســر دلفینــی قرار بــود از 
چهارشنبه هفته گذشــته به روی پرده 
برود که نمایش این فیلم به چهارشــنبه 
این هفته موکول شــد. فیلمی که عصر 
جمعه در ایران مال رونمایی شد و توانست 
با فروش ۵۰ میلیونی خود، از چند فیلم 
جدید که چهره های سرشناسی داشتند 

نیز بیشتر بفروشد.
البته که پیشتر، اخباری مبنی بر استقبال 
خیره کننده مخاطبان روســی از نمایش 
این فیلم منتشر شد؛ اخباری که طی آن 
ادعا شده بود این انیمیشن توانسته حدود 
۵۰ میلیــارد تومان در ســرزمین تزارها 

فروش داشته باشد.
حــال اما ایــن رونمایی نشــان داده که 
نباید از کنار این فیلم به ســادگی عبور 
کرد علی الخصوص اینکه ۳ فیلم کودک 

اکران شده در گیشــه امسال، با استقبال 
چندانــی از ســوی مخاطبــان مواجه 
نشدند. به همین دلیل احساس می شود 
انیمیشن پســر دلفینی در امتداد روندی 
که انیمیشــن هایی چون تهران ۱۵۰۰، 
شاهزاده روم، فیلشاه و بنیامین طی یک 
دهه اخیر داشته اند، با استقبال خوبی از 

سوی مخاطبان مواجه شود.
داستان این انیمیشن به کارگردانی محمد 
همدانی با ســقوط یک هواپیما در دریا 
آغاز می شود. یک دلفین و مادرش، نوزاد 
پســری که در دریا افتاده  است را نجات 
داده و از او مراقبــت می کنند. این پســر 
بزرگ شده و پس از اینکه متوجه هویتش 
می شــود، برای پیداکردن مادرش از دریا 
خارج شده و راهی جزیره می شود. پس از 
آن ناخدا مروارید و دخترش شیرین، وارد 
داستان می شــوند و دزدان دریایی برای 

دزدیدن پسرک نقشه می کشند.

پای بالیوود به سینمای ایران باز شد
فیلــم آر.آر.آر یا همان خیــزش، غرش، 
آتش، یکــی از پرمخاطب ترین آثار یک 
سال اخیر ســینمای هند است که خانه 

فیلــم با خرید رایت آن، قرار اســت پس 
از ســال ها، یک فیلم خارجی را به شکل 
قانونی در سینماهای کشور نمایش دهد؛ 
اتفاقی که در صورت استقبال، به نمایش 
بیشــتر آثار خارجی در ســینمای ایران 
خواهد انجامید تا جایی که عنوان شده در 
صورت استقبال خوب، این شرکت پخش، 
ماهانــه یک فیلم خارجی را با خرید حق 

رایت، به نمایش می گذارد.
ساخت این فیلم، از سال ۲۰۱۸ آغاز و به 
دلیل مشکلات مربوط به کرونا و بودجه 
نســبتا زیاد آن، تا ســال ۲۰۲۱ به طول 
انجامید. این فیلم کــه به مبارزات مردم 
هند با اســتعمار انگلیس می پردازد، پس 
از یک اکران موفق در ســینماهای هند، 
اروپا و آمریکا، حالا راهی ایران می شــود، 
باید دید علاقمندان ســینمای هند، چه 

استقبالی از این فیلم به عمل می آورند.
بنابراین هــر یک از این ۳ فیلم جدید، از 
شــرایطی برخوردار هستند که می توانند 
به زعم خــود، مخاطبان بســیاری را به 
سینماها بکشاند تا سینماها، در ابتدای ماه 
صفر، مخاطبان بیشتری را به نسبت ماه 

محرم تجربه کنند.

اکــران فیلم »درخت خامــوش« در حالی در ترکیه به پایان 
رســید که بیش از ۳هزار تماشاگر به تماشای آن نشستند و 
جایزه بهترین فیلم از جوایز فیلم مونیخ )MFA( به این فیلم 

رسید.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، اکران فیلم 
درخت خاموش به کارگردانی فایسال سویسال و تهیه کنندگی 
علی نوری اســکویی تولید مشترک ایران و ترکیه بعد از ۱۳ 
هفته در کشــور ترکیه به پایان رسید. این فیلم که به  تازگی 
 ۲۰۲۲ )MFA( برنده جایزه بهترین فیلم از جوایز فیلم مونیخ
شده است، با حضور ۳هزار و ۶۰۰ تماشاچی به اکران خود در 

ترکیه پایان داد.

جوایــز فیلم مونیخ )MFA( چهره ای تازه در جشــنواره های 
ســینمایی برجســته آلمان اســت که در قلب مونیخ برگزار 
می شــود. این رویداد به  عنوان یکی از یکصد جشــنواره برتر 
FilmFreeway رتبه بندی شــده اســت. MFA به عنوان 

رویدادی عمل می کند که از فیلمسازان مستقل حمایت می کند.
درخت خاموش که با مشارکت بنیاد سینمایی فارابی، بخش 
سینمایی شــبکه TRT ترکیه و همکاری معاونت سینمایی 
وزارت فرهنگ ترکیه در کشــور ترکیه ساخته  شده است به  
زودی در ایران هم اکران خواهد شــد.این فیلم درباره زندگی 
نویسنده ای به نام حیاتی است که در نگارش داستان جدیدش 
شــدیداً دچار درماندگی شده و همزمان در زندگی خانوادگی 

دچار مشکلات فراوانی شده که او را در مرز جدایی از همسرش 
قرار داده است اما کنکاش او در زندگی گذشته پدرش و درخت 
گــردوی خانه پدری او که راز مهمی را در خود دارد، مســیر 
زندگی حیاتی را دگرگون می کند.فیلم درخت خاموش پیش  
از این برنده ۱۹ جایزه همچون جایزه توپ طلایی جشــنواره 
بین المللی فیلم آدانا، ســه جایزه اصلی جشنواره فیلم پانوراما 
بالکان، جایزه بهترین کارگردانی و بهترین فیلم داســتانی از 
جشنواره فیلم هنرهای زیبا FAFF، بهترین فیلم از جشنواره 
فیلم برمن، بهترین فیلم جایزه فیلم لندن سیتی، بهترین فیلم 
جشنواره بین المللی فیلم نپال، جایزه بهترین فیلم چهاردهمین 

دوره جشنواره فیلم همیلتون نیویورک و... شده است.

فیلم مشترک ایران و ترکیه 
جایزه گرفت!

فهرست ممنوع الکارهای سینما پاک می شود یا مخفی؟
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تذکر ۵ عضو شورا به شهردارمشهد
جلسه روز گذشته شورای شهر مشهد  ۵ تن از 

اعضای شورا به شهردار تذکر دادند.
هاشم دائمی، رئیس کمیسیون حقوقی شورای 
شهر مشهد امروز ۶ شهریورماه در پنجاه ویکمین 
جلسه علنی شورای شهر مشهد که در تالار شهر 
برگزار شد، به شــهردار تذکر داد و اظهار کرد: 
یک هفته به شهردار و معاونت برنامه ریزی مهلت 

خواهم داد تا جلسه خود را برای اصلاح ساختار شهر ترمیمی تشکیل دهند.
حسن کریمدادی، رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر مشهد نیز در تذکری 
گفت: یکی از وظایف کمیسیون خدمات شهری بررسی گزارش های تحلیلی، شناخت  
معضلات و نقاط قوت و ضعف شــهرداری است. نظارت بر شهرداری در حوزه خدمات 
شهری، ارتقای ســطح کیفی محیط زیست شهری، توســعه متوازن زیرساخت ها و 
توازن بخشی به خدمات شهری به ویژه پاکیزگی شهر در دستور کار کمیسیون قرار دارد. 
با توجه به گزارش های واصله از اعتراض و نارضایتی برخی شهروندان در خصوص نظافت 
و رفت و روب شهری، شهرداری باید نسبت  به بازدیدهای میدانی اقدام کند و با وجود 

عدم اهتمام جدی معاونت خدمات شهری در اسرع وقت اقدامات لازم صورت گیرد.
وی ادامه داد: کمیسیون خدمات شهری در راستای انجام وظایف نظارتی خود از معاون خدمات 
شهری برای حضور در جلسات کمیسیون جهت ارائه گزارش اقدامات، دعوت کرده است که 
متاسفانه ایشان برای ارائه پاسخ به نمایندگان مردم شهر در این جلسات شرکت نکرده اند، لذا از 

شهردار می خواهم به مجموعه تحت امر خود برای شرکت در جلسات دستور دهند.
تذکر دیگر به شهردار نیز در خصوص عدم اهتمام به ایجاد سایت ویژه بانوان در پارک ها 
و بوستان های بزرگ  مقیاس بود که توسط موسی الرضا حاجی بگلو، نایب رئیس شورای 

اسلامی شهر مشهد قرائت شد. 
فاطمه سلیمی، نایب رئیس شورای شهر مشهد نیز به شهردار تذکری داد مبنی بر اینکه 
دغدغه هایی در خصوص همکاران شهرداری وجود دارد که در چندین جلسه و در جلسات 
خصوصی با شهردار مطرح کردیم و در چندین مرحله پیگیری شده است. باید به جمعیت 
خانواده شهرداری بیشتر بها داده شود، قرار است به ۳۰ میلیون زائر و ۳.۵ میلیون شهروند  
خدمات ارائه کنیم. همچنین در حوزه رفاهیات و سایر موارد کارکنان شهرداری باید توجه 
ویژه شود. همکاران شهرداری نباید برای ایاب و ذهاب و میزان اضافه کاری و موارد دیگر 
که تمام کارکنان شهرداری در این روزها درگیر این قضیه هستند، مشکل داشته باشند. 

شهردار قول دادند در هفته جاری مباحث رفاهیات کارکنان شهرداری رفع و رجوع شود.
همچنین ایمان فرهمندی، رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر 
مشهد به شهرداری دو تذکر داد و گفت: شهرداری لوایح دوفوریتی را به صحن نیاورد، 
زیرا وقت صحن را می گیرد، بسیاری از بحث ها و موضوعات در کمیسیون ها قابل بررسی 
است، تا حد ممکن لایحه دوفوریتی فرستاده نشود. تذکر دوم در این خصوص است که 
تفاهم نامه ها قبل از اینکه در شورا و توسط اعضا تصویب نشده، امضا نشود، اینگونه شورا 

در عمل انجام شده قرار می گیرد.
بخشودگی عوارض پروانه ساختمانی مجتمع مسکونی بیماران جذامی 

 در این جلسه لایحه بخشودگی عوارض پروانه ساختمانی زمینی برای ساخت مجتمع 
مسکونی بیماران جذامی تصویب شد. براساس این طرح شهرداری مشهد اجازه دارد در 
راستای مسئولیت اجتماعی مدیریت شهری با همکاری آستان قدس رضوی و دانشگاه 
علوم پزشــکی مشهد در خصوص ساخت مجتمع مســکونی بیماران جذامی، بدهی 
عوارض پروانه ساختمانی، خدمات آتش نشانی و قطار شهری زمین واقع در وحید ۸ را  

تا سقف مبلغ ۲۰.۸۳۳.۴۶۷.۷۳۹ ریال هبه کند.
در این جلسه طرح دوفوریت با موضوع تاخیر در اجرای مصوبه اصلاح و بازنگری دریافت 
عوارض از بناهای ابقا شده در کمیسیون های ماده ۱۰۰ قانون شهرداری مطرح شد که 
دوفوریت آن به تصویب نرسید و با رای مثبت اعضا یک فوریت آن به مدت یک هفته به 

کمیسیون برنامه و بودجه ارجاع شد.
حسین صاحبی، رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای اسلامی شهر در 
این خصوص گفت: ســال گذشته رای هایی که در کمیسیون ماده ۱۰۰ صادر و بهای 
خدماتی که گرفته می شد توسط دیوان ابطال شد. بعد از آن شهرداری لایحه عوارض 
ابقا را مطرح کرد که مخالفان و از نظر قانونی نیز اشکال داشت، اما در نهایت مصوب شد.

وی ادامه داد: مبالغ آرای کمیســیون  ماده ۱۰۰ به شــدت بالا است. در حاشیه شهر 
تخلفات به اجبار انجام می شود و مردم مجبور هستند تخلف کنند. مبالغ جرائم بسیار بالا 
و برای مردم سنگین است و زمانی که عوارض ابقا هم صادر شود بسیار سخت می شود.

در ادامه این جلســه لایحه طرح تسویه بدهی های نقدی شهرداری مشهد به تصویب 
رســید. براســاس این طرح به شهرداری اجازه داده می شــود برای تسویه بدهی های 
شهرداری با پیمانکاران، بانک ها و سایر اشخاص حقیقی و حقوقی از طریق تامین منابع 
توســط کارگزارانی که توان سنجی آن ها توسط شهرداری تایید شده، در قبال اعطای 
مجوزات، اعتبارات و تســویه بدهی های ساختمانی با لحاظ تخفیف موضوع مصوبات 
شورای شــهر اقدام کند. شهرداری باید نسبت به شناسایی سایر ظرفیت های موجود 
پیرامون تسویه بدهی نقدی شهرداری اقدام کند. حق  الزحمه کارگزاران حداکثر تا ۳ 
درصد در خصوص تسویه بدهی های غیر نقدی و حداکثر تا ۵ درصد در خصوص تسویه 

بدهی های نقدی با تایید شهردار مشهد قابل پرداخت است.
ان

راس
خ

شورا

خبر

مدیرکل امور مالیاتی خراســان شــمالی از 
شناســایی خانه های خالــی و خودروهای 

لوکس در استان خبر داد.
به گزارش ایســنا، یوســف یعقوبی نژاد در 
نشست خبری که روزگذشته ۷ شهریور ماه 
در این اداره کل برگزار شد، اظهار کرد: تاکنون 
۲۰۳۸ پرونده مالیاتی برای خودروهای لوکس 
در استان تشکیل شده است تا صاحبان آن ها 
مالیات مربوط به هر خودرو را پرداخت نمایند.

وی مالیات در نظر گرفته شده برای این تعداد 
خودرو در خراسان شمالی را ۱۵ میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان دانست و اظهار کرد: البته اطلاع رسانی برای 
پرداخت مالیات خودروهای لوکس هنوز به همه مؤدی ها ارسال و اطلاع رسانی نشده و صرفا برای بخشی 

از آن تاکنون انجام شده است.
به گفته یعقوبی نژاد، تاکنون از بیش از ۲۰۰۰ پرونده در این خصوص صرفا به ۲۷۰ مؤدیِ دارایِ خودرویِ 

لوکس اطلاع رسانی شده تا مالیات مربوط به خودروی خود را پرداخت نمایند.
وی با بیان اینکه پرداخت مالیات خودروهای لوکس مربوط به خودروهایی با ارزش بیش از یک میلیارد تومان 
می شــود، بیان کرد: در حال حاضر نیز ۱۸۱ مؤدی نسبت به پرداخت مالیات خودروی لوکس خود اقدام 

کرده اند که معادل ۹۵۷ میلیون تومان شده است.
مالیات از خانه های خالی

مدیرکل امور مالیاتی خراسان شمالی همچنین به اخذ مالیات از خانه های خالی در استان نیز اشاره کرد و 
گفت: تاکنون ۱۲۶۵ خانه خالی در استان شناسایی شده که برای صاحبان آن ها نیز پیامک پرداخت مالیات 

ارسال شده است.
وی اعلام کرد: مالیات تشخیص داده شده برای این خانه های خالی، ۹ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان است.

وی در پاسخ به این پرسش که تعداد خانه های خالی اعلام شده در گذشته بسیار بیشتر از این تعداد بود، 
گفت: ســامانه ای توسط وزارت راه و شهرســازی برای این موضوع طراحی شده بود که در برخی موارد به 
اشتباه محل سکونت افراد را به عنوان خانه خالی اعلام می کرد؛ یا اینکه اطلاعات خانه های شناسایی شده 
برای اخذ مالیات ناقص بود یا فرآیند شناسایی و ارسال اطلاعات خانه های خالی به سازمان مالیاتی زمان بر 

بود؛ اینها از جمله مواردی است که سبب کاهش آمار خانه های خالی در استان و کشور شده است.

مدیرکل دامپزشــکی خراسان شمالی گفت: 
افزایش گرایش مردم به مصرف لبنیات فله در 
نگران کننده اســت و باید مردم را از خطرات 

استفاده از این محصول خام آگاه کرد.
به گزارش ایرنا، حمید رمضانی اظهار داشت: 
تمایل مردم استان به مصرف لبنیات فله است 
و در این زمینــه نگرانی زیادی برای افزایش 
بیماری تب مالت به عنوان بیماری مشترک 

انسان و دام وجود دارد.
وی افزود: در این زمینه باید فرهنگ ســازی 

شود و مردم را از بیماره های مشترک بین انسان و دام آگاه کرد. رمضانی با بیان اینکه مردم ما هنوز نسبت 
به مشکلات استفاده از لبنیات فله ای و سنتی آشنا نشده اند، گفت: میزان مصرف شیر پاستوریزه در استان 

بسیار ناچیز است و اکنون شیر فله ای در مغازه های استان به وفور قابل دسترس است.
وی با تاکید بر لزوم ساماندهی کشتارگاه های دام در استان گفت: اکنون ۲ کشتارگاه در بجنورد و اسفراین به صورت 

صنعتی فعال است در حالی سایر شهرستان های خراسان شمالی نیازمند راه اندازی کشتارگاه صنعتی است.
مدیرکل دامپزشکی خراسان شمالی خاطرنشان کرد: سالانه حدود ۸۵۰ هزار دام زنده از استان خارج و به 
نوعی خام فروشــی می شود و بر این اساس ظرفیت برای ایجاد کشتارگاه صنعتی دام در خراسان شمالی 

وجود دارد تا سود پرورش دام نصیب استان شود.
رمضانی افزود: خراســان شمالی ســه درصد جمعیت دام کشور را دارد اما سهم این استان تنها هفت دهم 
درصد از کشتارگاه های صنعتی کشور است. همچنین ۷ دهم درصد از جوجه ریزی سالن های مرغداری 

های کشور در استان انجام می شود اما ۲.۷ درصد از کشتارگاه های طیور کشور در این استان است.
مدیرکل دامپزشکی خراسان شمالی با اشاره به اینکه دام مبتلا به تب مالت باید کشتار شود، گفت: برخی 

دامداران از کشتار دام خودداری کرده و در برابر آن مقاومت می کنند.
وی اضافه کرد: پیش از این دامدار بابت کشتار دام آلوده به تب مالت غرامت دریافت می کرد اما اکنون پرداخت 

این غرامت تنها از طریق بیمه است و متاسفانه بسیاری از دام های استان نیز زیر پوشش بیمه نیست.
رمضانی نبود شرکت حمل و نقل مختص دام و نهاده های دامی را از دغدغه های استان عنوان کرد و بیان 
کرد: در استان مشکلی به لحاظ ناوگان  و لجستیک برای حمل دام  نهاده دامی وجود ندارد اما نیاز است تا 

شرکت حمل و نقل تخصصی در این زمینه ایجاد شود.

گرایش مردم به لبنیات فله نگران کننده استاخد مالیات از 1250 خانه خالی و 203۸ خودروی لوکس در خراسان شمالی

عضو شورای شهر مشهد مطرح کرد

انتقاد از پاداش های چند 10میلیاردی
رئیــس کمیســیون اقتصــادی، ســرمایه گذاری و 
مشارکت ها شورای اســلامی شهر مشهد با اشاره به 
اینکه بارها خواهش، پیگیــری و توصیه کردیم، اما 
هنوز خبری از برنامه ۴ ساله شهرداری نیست، گفت: 
چند ۱۰میلیارد تومان پاداش در یک ســال، آن هم 
صرفا به برخی افراد که تناسبی با پروژه های اجرا شده 
ندارد و آن هم در زمانی که پیمانکاران مطالباتشــان 
بر زمین مانده یا سرویس، ناهار و اضافه کار کارکنان 

خدوم شهرداری، محدود شده است.
حســین حسامی روزگذشته در نطق پیش از دستور 
پنجاه  و یکمین جلسه علنی شورای شهر مشهد که در 
تالار شهر برگزار شد، اظهار کرد: مشهد با قریب به ۴ 
میلیون نفر جمعیت و بیش از ۳۰ میلیون زائر سالیانه 
می بایست مهد خدمت در نظام اسلامی معرفی شده و 
به آن توجه ویژه ای شود. تحقق آرمانشهر و جهانشهر 
برکــت و کرامت مســتلزم سیاســت گذاری کلان، 
راهبردی، مدبرانه، انقلابی، فسادستیزانه، خالصانه و 
تحول گرایانه با نظام های مدیریتی یکپارچه، علمی، 

مبتنی بر فرآیندهای شفاف و بهینه است.
وی افــزود: بــرای تحقق این امر مهم در ســال اول 
شــورای اســلامی شــهر به همت همکارانم تلاش 
کردیم تا در راستای دو رکن اساسی سیاست گذاری 
و نظــارت اقداماتی بزرگ نظیر سیاســت های دوره 
ششم، طرح های گســترده و مؤثر، بهبود مستمر در 
نظام سیاســت گذاری خصوصا تأکید بر درآمدهای 
پایدار و اصلاح الگوی مصرف صورت گیرد.همچنین 
طرح هایــی از قبیــل اقتصاد رویداد محــور، رویداد 
بین المللی مشــهد، یکپارچه ســازی و تجاری سازی 
ظرفیت های فناوری اطلاعات، مولدسازی دارایی ها و 
زمین به عنوان اصلی ترین دارایی شهرداری، بررسی 
و تصویــب بودجه،  اصلاح آن در زمان و موعد مقرر، 
پیش بینی فرصت های اقتصادی، ســرمایه گذاری و 
درآمدی برای شهرداری در قالب بودجه و تباصر آن 

شکل گیرد.
وی ادامه داد: برخی از مصوبات شورای اسلامی شهر، 
توسط همکاران شهرداری اجرایی شده که جای تشکر 
و تقدیر دارد. همچنین بخش قابل توجهی از مصوبات 
نیز مستلزم این است که شــهردار روی آنها تمرکز 
و توجه ویژه داشته باشــد. بارها و بارها در فضاهای 
مختلف و از تریبون های مختلف از شــهردار تقدیر و 
تشــکر کرده ایم، اما حالا که این فرصت به شــهردار 
جوان مشهد داده شده، از باب نظارت و به نمایندگی 
از مردم شریف، انتظار عملکردی بهتر از سال گذشته 

را داریم که به برخی از موارد آن اشــاره خواهم کرد 
تا قطار خدمت دوره ششــم مدیریت شهری، بهتر و 

سریع تر روی ریل خود حرکت کند.
حسامی بیان کرد: لایحه اصلاح بودجه سال ۱۴۰۰ و 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۱، با تلاش شبانه روزی هیأت 
رئیســه و اعضای کمیسیون ها، دبیران و کارشناسان 
متخصص و حرفه ای شورای اسلامی شهر در مهلت 
مقرر به تصویب رسید. اما بازگشایی اعتبارات و تبادل 
موافقت نامه ها و فرآیند اجرای بودجه، برون سپاری و 
انعقاد قراردادها با تأخیر قابل توجهی مواجه اســت. 
۶ ماه از ســال در حال گذر است و نسبت اعتبارات 
تخصیص یافته به ســرجمع اعتبارات در سال جاری 

کمتر از ۲۰ درصد است و از 
طرفی فصل سرما در پیش رو 

است. 
آقای شهردار پیشگیری بهتر 

از درمان است
اقتصادی،  کمیسیون  رئیس 
مشارکت ها  و  سرمایه گذاری 
شورای اسلامی شهر مشهد 
بیان کرد: مردم و رســانه ها 
بداننــد که ما بارهــا و بارها 
در جلســات و نشست های 
مختلف هــم تذکر داده ایم و 
هم تأکیــد کرده ایم، اما این 
تذکرات شــورای اســلامی 
شــهر جدی گرفته نشــده 
است. تبصره ۱ اصلاح بودجه 
۱۴۰۰ مهلــت ۶ماهه برای 
ارائه برنامــه جامع درآمدی 
با رویکــرد درآمدهای پایدار 

شــهری، برای شــهرداری مقرر کــرده و مؤکدأ در 
تبصره ۱۳ بودجه ســال ۱۴۰۱، این فرصت تمدید 
شــده، اما هنوز این لایحه به شورا ارائه نشده، که با 
وجود محدودیت های درآمدی، خصوصا قوانین اخیر، 
بحران های بسیاری را برای شهرداری رقم خواهد زد 
که اگر لوایح مذکور در موعد مقرر با رویکرد مدبرانه 
ارائه می شــد، تهدیدها را به فرصت تبدیل می کرد. 

آقای شهردار پیشگیری بهتر از درمان است. 
وی ادامــه داد: همچنین در ایــن زمینه می توان به 
تبصره ۳؛ در خصوص مولدســازی منابع نامشــهود 
و داده های شــهری، تبصره ۱۹؛ در خصوص اجرای 
۱۵ درصد پروژه ها با نظر مردم و شــهروندان، تبصره 

۲۶؛ در خصوص فرصت تأمین مالی نوین، تا ســقف 
۶۰ هزار میلیارد ریــال، علاوه بر بودجه، تبصره ۳۲؛ 
در خصوص تهاتر بدهی های شــهرداری، تبصره ۴۰؛ 
در خصوص ســبدگردانی املاک، صنــدوق پروژه، 
بازار ســرمایه و انتشار اوراق، تبصره ۴۱؛ در خصوص 
استفاده از ظرفیت سرمایه گذاران داخلی و خارجی، 
با ۶ درصد بالاتر از نرخ ســود بانکی، تبصره ۴۶؛ در 
خصوص ترهین املاک و اراضی در اختیار شهرداری 
برای بهسازی بافت های نیازمند توانمندسازی تا سقف 
۶۰ هزار میلیارد ریال، تبصره ۴۷؛ در خصوص مجوز 
تاسیس نهاد واسط ناشــر اوراق و تباصر دیگر اشاره 

کرد.
حســامی تاکید کــرد: اینها 
همه نقش های مــا در حوزه 
در  که  بوده  سیاســت گذاری 
ســال اول شــورا با شهردار و 
کردیم،  همراهی  شــهرداری 
اما با گذشــت قریب به نیمی 
از ســال جاری هنــوز خبری 
از اجرای آن نشــده است. به 
عنوان یک نماینــده و خادم 
مردم بر حوزه اجرایی مدیریت 
شــهری نظارت خواهیم کرد.

ما شهردار مشــهد را انتخاب 
کردیــم؛ بنابراین خودمان نیز 

مطالبه خواهیم کرد.
هنوز خبری از برنامه ۴ ساله 

شهرداری نیست
این عضو شورای اسلامی ادامه 
داد: بارها خواهش، پیگیری و 
توصیه کردیم، اما هنوز خبری 
از برنامه ۴ ســاله شهرداری نیســت. آقای شهردار 
یک ســال از ۴ سال گذشــت. ۴ ماه گذشته و هنوز 
لایحه تفریغ بودجه شــهرداری، به شورا ارائه نشده 
اســت، چقدر پیگیری کنیم؟ اینها ضعف های نظام 
برنامه ریزی شهرداری و در راس آن معاونی است که 
چندین بار استعفا داده و قطعا بی انگیزه است و شاید 
حق دارد با چند بار استعفا بی  انگیزه باشد. تکریم و 
تشویق ســرمایه های انسانی شهرداری خوب و مورد 
تأکید ماســت. اما در جای خود، عادلانه، منصفانه و 

شفاف. 
وی تصریح کرد: چنــد ۱۰ میلیارد تومان پاداش در 
یک ســال، آن هم صرفا به برخی افراد که تناســبی 

با پروژه های اجرا شــده ندارند و آن هم در زمانی که 
پیمانکاران مطالباتشــان بر زمین مانده یا سرویس، 
ناهار و اضافه کار کارکنان خدوم شــهرداری، محدود 
شده اســت. یک سال و اندی از دوره ششم مدیریت 
شهری گذشــت و از دســت اندرکاران پروژه انتقال 
پادگان سپاسگزاریم، اما خبری از پروژه های شاخص و 
ویژه دیگری نیست. وقت شهرداری صرف ناهماهنگی 

و حضور مؤثر برخی بانیان وضع موجود است.
حوزه اقتصادی شهرداری، هنوز بر مدار روش های 

سنتی و فقر سرمایه گذاری است
وی اضافــه کرد: آقای شــهردار!در این مدت جذب 
چند ســرمایه گذار و پــروژه  های ســرمایه گذاری 
جدید به نتیجه رســیده است؟ جهان شهر مشهد، 
مستلزم فرش قرمز برای سرمایه گذاری و مشارکت 
دلباختگان حضرت رضا)ع(اســت. حوزه اقتصادی 
شــهرداری، هنوز بر مدار روش های ســنتی و فقر 
سرمایه  گذاری است. تمام کار حوزه اقتصادی شده 
زمین فروشــی، اخذ وام و اوراق فروشــی. در حال 
حاضر ۳ حوزه معاونت اقتصادی به یک فرد، با حفظ 
سمت سپرده شده است. آیا تا این حد دست شما از 
مدیران متخصص، خوش فکر، توانمند و جوان خالی 
است؟ اینجا مشهدالرضا است. شهری با زائران عاشق 
از سراســر جهان بزرگترین کلانشهر مذهبی جهان 
اســلام، پایتخت معنوی و دومین کلانشــهر ایران 
اســلامی، لذا اجرای موارد ذیل را برای ادامه مسیر 
خدمت انتظار داریم؛ تحقق رویکرد راهبردی، کلان، 
مبتنی بر مســائل، مردم محور و پاسخگو و افزایش 
سطح تعاملات برون سازمانی در سال دوم،طراحی و 
اجرای پروژه های کلان و اساسی اولویت دار از نگاه 
مردم و در تراز شهروندان جهانشهرمشهدالرضا)ع( 
که این مهم به دقت مورد رصد شورای شهر خواهد 

بود.
این عضو شورا ادامه داد: همچنین انضباط مالی، حفظ 
امانت، دارایی و سرمایه های شهر و شهروندان که بدون 
تعارف و شــعار مورد نظارت قرار خواهد گرفت.ارج 
نهادن به سرمایه گذاران و مشارکت کنندگان، حذف 
و اصلاح فرآیندهای فشل و سنتی شهرداری، تکریم 
سرمایه های انسانی شهرداری و توجه ویژه به معیشت 
و رفاهیات این عزیــزان خصوصا کارگران پرتلاش و 
خدوم شهرداری، نصب العین قراردادن قانون و اجرای 
دقیق و بهنگام مصوبات شورای اسلامی شهر و  ارائه 
و اجرای برنامه جامع درآمدی، با تأکید بر درآمدهای 

پایدار نیز باید مورد رسیدگی قرار گیرد.

چند 10 میلیارد تومان 
پاداش در یک سال، آن 
هم صرفا به برخی افراد 
که تناسبی با پروژه های 
اجرا شده ندارند و آن هم 
در زمانی که پیمانکاران 
مطالباتشان بر زمین 
مانده یا سرویس، ناهار و 
اضافه کار کارکنان خدوم 
شهرداری، محدود شده 
است

پرونده ۲۲ شهید مدافع سلامت در خراسان 
رضوی تایید شده است

مدیر روابط عمومی سازمان نظام پزشکی مشهد گفت: بر اساس آخرین پیگیری های 
صورت گرفته تاکنون ۲۲ پرونده مربوط به شــهدای مدافع سلامت در استان خراسان 

رضوی تایید شده است.
به گزارش ایرنا به نقل از نظام پزشکی مشهد ، دکتر مسعود زحمتکش افزود: تاکنون 
بیش از ۴۰ پرونده شهید سلامت از ابتدای همه گیری کرونا در استان خراسان رضوی 
تشکیل شده است که ۱۳ پرونده تایید نشده، ۲۲ پرونده تایید شده و مابقی در دست 

اقدام است.
وی با بیان اینکه موج های سهمگینی از کرونا را پشت سر گذرانده ایم، بیان کرد: پزشکان 

و پرستاران به رغم ابتلا به این بیماری در شیفتهای کاری حضور داشته و دارند.
زحمتکش ادامه داد: این روزها به دلیل گسترش واکسیناسیون کمی از ترس و دلهره 
مواجهه و ابتلا به کرونا در سطح جامعه کاسته شده است، اما روزهایی که ارائه خدمت 

در مراکز درمانی حکم بازی با جان داشت را نباید فراموش کرد.
نایب رییس انجمن پزشکان عمومی خراسان رضوی اضافه کرد: هم اینک از قله موج 
هفتم کرونا عبور کرده ایم اما تا رسیدن به شرایط پساکرونا هنوز فاصله زیادی داریم، لذا 

رعایت فاصله اجتماعی، استفاده از ماسک و انجام واکسیناسیون ضروری است.

انسداد ۵۰ چاه غیرمجاز در خراسان شمالی
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای خراسان شمالی از انسداد حدود 
۵۰ چاه غیرمجاز در این استان طی امسال خبر داد.وحید واسطه در گفت و گو با ایسنا، 
اظهار کرد: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته از سوی وزارت نیرو و ابلاغ به استان، 
قرار بر این است تا طی امسال ۱۵۰ چاه غیرمجاز مسدود شود.وی افزود: برای انسداد 
هر چاه غیرمجاز رقمی بیش از ۵ میلیون تومان نیاز اســت که این اعتبار نیز در نظر 
گرفته شده است.واسطه تصریح کرد: بیشتر چاه های غیرمجازی که مسدود می شوند 
در دشت های ممنوعه و ممنوعه بحرانی بجنورد، شیروان و اسفراین قرار دارند.وی ادامه 
داد: از شروع فعالیت دولت سیزدهم تاکنون ۲۴۹ حلقه چاه غیر مجاز شناسایی و ۱۲۷ 
حلقه نیز مسدود شده است.این مقام مسئول بیان کرد: طی مدت یاد شده با انسداد چاه 
های غیر مجاز بیش از سه میلیون متر مکعب آب، صرفه جویی شده است.وی افزود: به 
منظور کنترل میزان برداشت چاه های دارای پروانه بهره برداری نیز در همین مدت ۹۱ 

حلقه چاه به تعداد چاه های داری شمارشگر هوشمند آب برق افزوده شد.
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درخواست ملوان برای حضور بانوان در دیدار 
با ذوب آهن

باشگاه ملوان با ارســال نامه ای به فدراسیون 
فوتبال خواســتار حضور بانوان در ورزشــگاه 
ســیروس قایقــران در دیدار ایــن تیم برابر 

ذوب آهن شد.
به گزارش ایسنا، باشگاه ملوان با ارسال نامه ای 
به فدراسیون فوتبال درخواست کرد که مجوز 
حضور بانوان در ورزشگاه سیروس قایقران را 

در دیدار این تیم برابر ذوب آهن در هفته چهارم لیگ برتر فوتبال صادر کند.
ملوانی ها در این نامه تاکید کردند که زیرســاخت های مناســب حضــور هواداران در 
ورزشگاه سیروس قایقران فراهم شده و آن ها می توانند علاوه بر آقایان، از بانوان هوادار 

تیم شان در دیدار فردا )سه شنبه( برابر ذوب آهن میزبانی کنند.
تاکنون مجوزی برای ورود بانوان به ورزشگاه سیروس قایقران صادر نشده است.

ارمغانی: برابر استرالیا خوب جنگیدیم
ســرمربی تیم ملی بسکتبال ایران از عملکرد 

شاگردان خود اعلام رضایت کرد.
به گزارش ایســنا و به نقــل از روابط عمومی 
فدراسیون بسکتبال: سعید ارمغانی سرمربی 
تیم ملی بســکتبال ایران بعد از دیدار مقابل 
استرالیا گفت: فکر می کنم بازی قابل قبولی 
را انجام دادیم و با توجه به غیبت سه بازیکن 

اصلی حدود ۳۰ دقیقه مقابل استرالیا خیلی خوب جنگیدیم. تیم نشان داد کاراکتر دارد 
و می تواند خوب بسکتبال بازی کند.

او ادامه داد: در کوارتر چهارم ، کارمان سخت تر شد و جوانی و کمبود تجربه هم باعث 
شد که در این کوارتر بازی سختی را پشت سر بگذاریم.

عملکرد طارمی مقابل ریوآوه جای تعجب دارد
یک رسانه پرتغالی از عملکرد طارمی در دیدار 

تیم های پورتو و ریوآوه اظهار تعجب کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، تیــم فوتبال پورتو 
شب گذشته در چارچوب هفته چهارم لیگ 
پرتغال به مصاف ریوآوه رفت و در این مسابقه 
خارج از خانه، شکســت ۳ بر ۱ را تجربه کرد. 
این نخســتین باخت این فصل پورتو بود که 

با حضور مهدی طارمی مهاجم ایرانی این تیم رقم خورد. طارمی بعد از پشــت ســر 
گذاشتن آسیب دیدگی و بدون انجام تمرین رسمی با تیم پورتو، در این مسابقه از ابتدا 
در ترکیب تیمش بود اما نتوانست مانع باخت پورتو بشود. طارمی حتی در دقیقه ۶۲ 
و زمانی که ریوآوه با نتیجه ۳ بر صفر پیش بود، موقعیت پنالتی پورتو را از دست داد و 

توپ را به تیرک دروازه حریف زد.
سایت noticiasaominuto در بخش ناامیدکننده های مسابقه، نام مهدی طارمی را 

ذکر و از عملکرد مهاجم ایرانی پورتو اظهار تعجب کرد.
این رسانه نوشت: »طارمی در تمام سطوح پایین تر از حد انتظار بود و با پنالتی که هدر 

داد، در نهایت مانع رویای اژدها برای رسیدن به یک نتیجه دیگر شد.«

حیدری: ارتباط ساپینتو با دستیارانش خوب است
مربی تیم فوتبال اســتقلال درباره ارتباطش 
بــا »ریکاردو ســاپینتو« ســرمربی این تیم 

توضیحاتی داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، خســرو حیدری 
مربی اســتقلال در گفت وگو با رسانه رسمی 
این باشگاه، درباره وضعیت آبی های پایتخت 
گفت: خوشــبختانه شــرایط خوبی داریم و 

امیدوارم که بتوانیم سومین پیروزی متوالی را به دست بیاوریم. تمرینات خوبی را پشت 
سر گذاشته ایم و روحیه خوبی داریم و آماده بازی مقابل نفت مسجد سلیمان هستیم.

وی افزود: بر خلاف شــایعاتی که منتشر شده، ارتباط آقای ساپینتو با دستیارانش از 
جمله خود من بسیار خوب است. بین ما تعامل و رابطه مناسب و حرفه ای وجود دارد.

مربی تیم استقلال تصریح کرد: برخی از افرادی که از نتایج و آرامش استقلال خوشحال 
نیستند، سعی می کنند با مطرح کردن شایعات بی ارزش، برای استقلال حاشیه درست 
کنند. این در حالی است که هدف همه بازیکنان، کادر فنی و اعضای باشگاه موفقیت 

استقلال است و همه با هم در این راه متحد هستیم.

نامه سرنوشت ساز در سئول؛

انتخابات فدراسیون فوتبال و یک ابهام بزرگ
انتخابات فدراسیون فوتبال که قرار است 
با حضور ســه نامزد ریاست برگزار شود 
هنوز ابهاماتــی را در دل خود دارد که 
ممکن اســت یکی از اضلاع مدعیان کم 
شود و رقابت به صورت دو قطبی برگزار 

شود!
به گزارش خبرنگار مهر، مجمع عمومی 
فوق العاده انتخاباتی فدراســیون فوتبال 
ســاعت ۹ صبح فردا هشتم شهریورماه 
برگــزار می شــود تا تکلیف جانشــین 
رسمی شهاب الدین عزیزی خادم پس از 

هیاهوی فراوان مشخص شود.
کمیته بدوی انتخابات فدراسیون فوتبال 
در آخریــن نامه نگاری خــود با فیفا و 
AFC، میرشــاد ماجدی )سرپرســت 

تاج )رئیس  فعلی فدراســیون(، مهدی 
پیشــین فدراســیون( و عزیز محمدی 
)رئیس پیشــین ســازمان لیگ( را به 
عنوان نامزدهای بخش ریاســت معرفی 
کرد. همچنین در بخش نایب رئیس اول 
اسامی مهدی محمد نبی، عباس صوفی 
و علــی فتــح الله زاده، نایب رئیس دوم 
منصور قنبرزاده، محمدصادق درودگر و 
باشگاه ها  نمایندگان  و  کافی  محمدرضا 
الهــام بصیری نیــا، حســین پرویزی، 
اسماعیل حیدرپور، رضا درویش، محمد 
رجائیان، محمدرضا ساکت و حمیدرضا 

گرشاسبی دیده می شود.
البته در این مورد گفته می شــود نامه 
ای به فدراسیون فوتبال ارسال شده که 
در مــورد یکی از نامزدهــای حضور در 
انتخابات تردیدهایی را ایجاد کرده است. 
به همین خاطر احتمال این که انتخابات 

با دو نامزد برگزار شود هم وجود دارد.

سرپرست ضد و نقیض!
شهاب الدین عزیزی خادم پس از اینکه 
۱۰ اســفند ماه ۱۳۹۹ با کسب اکثریت 
آرای مجمع فدراسیون به عنوان ریاست 
این نهــاد حقوقی رســید تنها کمتر از 

یک ســال با اعضای هیأت رئیسه دچار 
مشکلات فراوان شــد تا آنها در نهایت 
۲۸ بهمن ۱۴۰۰ تصمیــم بگیرند او را 
عزل موقت کنند و میرشــاد ماجدی را 
به عنوان عضو هیأت رئیسه جانشین او 

کنند.
ماجدی در حالی امور فدراسیون را عهده 
دار شد که تیم ملی ایران صعود خود به 
جــام جهانی ۲۰۲۲ قطر را قطعی کرده 
بود تا نگاه ها نســبت به آینده تیم ملی 
برای جام جهانی قطر ویژه شــود. با این 

حال درگیری های داخلی و جنگ قدرت 
بین اعضای هیأت رئیســه فدراســیون 
باعث شــد نه تنها آرامــش در تیم های 
ملی ایجاد شــود بلکــه اتفاقات عجیب 

یکی پس از دیگری اتفاق بیفتد.
برگزاری بازی پر حاشیه تیم ملی ایران 
مقابل لبنان در مشــهد، عدم برگزاری 
اردوهــای تدارکاتــی برای تیــم امید، 
بررسی جانشین برای دراگان اسکوچیچ، 
درگیری های لفظی در جلســات هیأت 
رئیسه و... تنها بخشی از مشکلات دوران 

میرشاد ماجدی محسوب می شد تا او که 
پیشکسوت استقلال و تیم ملی محسوب 

می شود با انتقاداتی روبرو شود.
ماجدی در روزهای مهم فیفا نتوانســت 
حریفان خوبی برای تیم ملی بزرگسالان 
انتخاب کند تا آنها در گرمای وحشتناک 
هوای قطر در دوحه اردو برگزار کرده و 
با تیم ملی الجزایر بازی کنند که چیزی 
جز شکست دو بر یک به همراه نداشت.

ماجدی پای میز مذاکــره با علی دایی 
نشســت تا او را ســرمربی تیم ملی در 

جام جهانی ۲۰۲۲ کند اما وقتی پاسخ 
منفی او را دریافت کرد چرخشی عجیب 
در برخــورد با کمیته فنی فدراســیون 
داشت و تصمیم گرفت فعلًا از اسکوچیچ 
حمایت کند و مذاکره با علی دایی را نیز 

تکذیب کند.
سرپرست فدراسیون نه تنها در انتخاب 
ســرمربی تیم ملی ایران با صحبت های 
ضــد و نقیــض باعث ســلب آرامش و 
ایجاد دو دستگی در رختکن ستاره های 
فوتبال ایران شــد بلکه بــرای انتخاب 

پیراهن این تیم در جام جهانی قطر نیز 
شرکتی دیگر را جانشین برنده مناقصه 
کرد تــا رفتارهایش بــا ابهامات فراوان 

روبرو شود.

تاج با کوهی از مشکلات و انتقادات
دربــاره  خیابــان  و  کوچــه  در  اگــر 
ســنگین ترین و ننگین تریــن قــرارداد 
تاریخ فوتبال ایران از مردم عادی سوال 
بسیاری  تعداد  پاســخ  احتمالاً  بپرسید 
از آنهــا قرارداد با »مــارک ویلموتس« 

اســت. قراردادی که بــه امضای مهدی 
تاج رئیس پیشــین فدراســیون فوتبال 
رســید تا نه تنها حــدود دو میلیون و 
۳۰۰ هــزار یورو به دلیــل مدت زمان 
حضــور کوتاه مدتش در ایــران به طور 
نقدی بگیرد بلکه فدراســیون فوتبال را 
به پرداخت سه میلیون و ۳۲۵ هزار یورو 
به همراه پنج درصد سود سالیانه با حکم 
دادگاه عالی ورزش محکوم کند تا یکی 
از بیخودتریــن مربیان خارجی تیم ملی 
ایران ســنگین ترین رقم را به این نهاد 

حقوقی تحمیل کند.
تاج نه تنهــا بابت این قرارداد که پولش 
به طور مســتقیم از جیــب ملت ایران 
پرداخت می شود عذرخواهی نکرد بلکه 
آن را یکی از بی نقص ترین قراردادهای 
حقوقی کشــور دانســت که هیچ کس 

نمی تواند به آن ایراد وارد کند.
او کــه شــائبه داشــتن پرونده های باز 
قضائــی را همچنــان یدک می کشــد 
همچنان منتظــر تأیید مراجع ذیصلاح 
حقوقی است تا بتواند در انتخابات فردا 
شرکت کند و برای خود رأی جمع کند.

عزیز محمدی برای جبران گذشته
عزیز محمــدی با پیشــینه حضور در 
دنبال  فوتبال  لیگ  ریاســت ســازمان 
تصدی مهم ترین پست مدیریتی فوتبال 
ایران اســت تا بتواند نگاه خود را در این 

مجموعه پیاده کند.
محمــدی بر خلاف دو نامــزد دیگر در 
ســکوت کامل خبری اموراتش را دنبال 
می کند تا شــاید بتواند با شناخت قبلی 
از رؤســای هیأت هــای فوتبــال آرای 
مجمع را جذب کنــد. او هم در دوران 
حضورش در ســازمان لیگ نقاط ضعف 
و قوتی داشت که بخشی به خاطر عدم 
شــفافیت مالی، ناتوانی در گرفتن کامل 
حق پخش تلویزیونــی، محرومیت های 
انضباطی و اخلاقــی مربیان و بازیکنان 
بدون اعلام شفاف آن و... جزو انتقاداتی 
است که اهالی فوتبال از عملکردش در 
دوران حضورش در سازمان لیگ فوتبال 

اعلام می کنند.
فدراســیون  فردای  انتخابات  از  آنچــه 
فوتبال به وضوح دیده می شــود جنگ 
قدرت بین کســانی اســت که امتحان 
خود را پیش از این پس داده اند اما هیچ 
کدام نمره قبولی نگرفته اند تا کمتر بارقه  
امیدی برای حل مشکلات فوتبال وجود 

داشته باشد.

511/1 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات   ۱۴۰۰۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۱۴۸۶ شـماره 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی 
آقـای حسـین کرامتـی فرزنـد حسـن بـه شـماره شناسـنامه ۱۰۸۴ صادره 
از بردسـکن درششـدانگ یـک قطعـه زمیـن به مسـاحت ۳۸۸۹ متـر مربع 
قسـمتی ازپـلاک ۴۸ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۶  بردسـکن 
خریـداری از مالـک رسـمی خانم هاجر صفاپـور محرز گردیده اسـت. لذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله ۱۵ روز آگهی می شـود 
در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۵/۲۴. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۶/۸
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

 511/2 - آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظـر بـه دسـتور مـواد ۱ و۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت  اراضـی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره 
۰۵۵۳.....۱۴۱ مـورخ  ۱۴۰۱/۴/۵ هیـات  موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور 
تصرفـات  آقـای سـهراب ناروئـی فرزنـد احمـد نسـبت بـه ششـدانگ یـک 
قطعـه بـاغ  به مسـاحت ۲۵۸۳/۲۰ مترمربع قسـمتی از پلاک شـماره ۳۸۲  
فرعـی از ۳۷ و۳۸  اصلـی چهـار بـرج واقـع در بخـش ۱۰ مشـهد خریداری 
از محـل مالکیـت فرهـاد برهانـی تائیـد گردیده اسـت، لـذا به موجـب ماده 

۳ قانـون  تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصله 
۱۵ روز از طریق  روزنامه محلی خراسـان رضوی  وکثیرالانتشـار در شـهرها 
منتشـر و در روسـتاها رای هیـات الصـاق تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند  از تاریـخ انتشـار اولین آگهی 
و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه 
اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و  و رسـید اخذ نماینـد. معترض باید 
ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت 
محـل تحویـل دهـد که در این صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یـا معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه 
نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیـت می نماید و صدور سـند 

مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت م.الف ۸۵۳ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۵/۲۳. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۶/۸
عباس جهانی فر- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد

511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات   ۱۴۰۰۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۱۴۵۹ شـماره 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای 
حسـن عابدی فرزند حسـن به شـماره شناسـنامه ۲۵۸۲ صادره از بردسکن 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۲۳/۹۷ متـر مربـع قسـمتی 
ازپـلاک ۹۹۲ فرعـی از ۴ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه 
ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی قمر مومنی محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه ۱۵ روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت 

متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 

ن.  شد./ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۶/۸. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۶/۲۳

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/۴ - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره ۱۴۰۰۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۱۴۶۰ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای حسـن 
عابـدی فرزنـد محمـد بـه شـماره شناسـنامه۲۵۸۲ صـادره از درششـدانگ 
یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۸۲/۷۳ متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۲۸۵ 
فرعـی از ۴ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملـک 
بردسـکن خریداری از مالک رسـمی فاطمه مسـتوفی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهی 
مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد./ ن. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۶/۸. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۶/۲۳

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/5 - هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی)5/3۴(

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی ۱( برابـر رای 
شـماره   ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۴۰۶۷ هیـات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی خانم رقیه 
مظفری    فرزند محمدعلی   بشـماره شناسـنامه  ۱۳  صادره از سـرولایت   در 
یـک بـاب  سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۳۱/۵۵  متـر مربـع  پـلاک ۱۳۷  فرعی 
از ۵۲  اصلـی واقـع در اراضـی زیـن آبـاد  بخـش ۱۲ نیشـابور   خریـداری از 
مالـک رسـمی آقـای محمـد رضا لزومـی  محـرز گردیده اسـت . ۲( برابـر رای 
شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۴۵۱۷ هیـات اول  موضـوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعارض متقاضـی آقای 
سـید احمـد حسـینی  فرزند سـید مهـدی بشـماره شناسـنامه ۳۱۱۵ صادره 
از نیشـابور   در ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۶/۶۵  متـر 
مربـع از پـلاک ۳۹ فرعـی از ۹  اصلـی واقـع در   اراضـی ده کلاغ   بخـش ۱۲  
نیشـابور از محل مالکیت مشـاعی متقاضی   محرز گردیده اسـت ۳( برابر رای 
شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۴۷۰۹  هیات  اول  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی  خانم مریم 
کرمانی فرزند علی    بشـماره شناسـنامه  ۲۸۷۰۸  صادره از نیشـابور  در یک  
بـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۷/۱۳  متـر مربـع از  پـلاک ۱۰۰ فرعـی از ۱۰۶  
اصلی واقع در اراضی چشـمه مراد بخش ۱۲ نیشـابور از محل مالکیت مشـاعی 
متقاضـی محـرز گردیده اسـت . لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دونوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
، ظـرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد . بدیهی اسـت در صو.رتی انقضای مدت مذکـور و عدم 

وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول  ۰۵/۲۴ /۱۴۰۱  - تاریخ انتشار نوبت دوم   ۰۸ / ۱۴۰۱/۰۶   

سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

آن از  ناشی  مرگ ومیر  و  کووید-۱۹  شدت  پیش بینی  برای  نشانگر   ۲ از  استفاده 

پژوهشگران با انجام یک مطالعه، با اندازه گیری نسبت نیتروژن 
اوره خون )BUN( به آلبومین در بیماران مبتلا به کووید-۱۹ 
دریافتند که نســبت این دو مارکر می تواند در تعیین شــدت 
بیماری کووید-۱۹ و پیش بینی مرگ ومیر این بیماران مؤثر باشد.
به گزارش ایسنا، همه گیری کووید-۱۹ باعث مرگ ومیر فراوانی 
در سراسر جهان شده و هنوز هم این پاندمی در حال گسترش 
اســت. در حال حاضر پژوهشــگران به دنبال این هستند که 
عوامــل خطری را که باعث افزایش مرگ ومیر در بیماران مبتلا 
به کووید-۱۹ می شــود، شناسایی کنند و از طریق شناسایی و 
پیشگیری از این عوامل خطر، تا حدودی از مرگ  و میر ناشی از 

این بیماری بکاهند.
در حال حاضر از روش هایی مانند سی تی  اسکن ریه و آزمایش 
برخی مارکرها یا نشــانگرهای آزمایشگاهی خاص برای تعیین 
شــدت و احتمال مرگ ومیر در بیماران کووید-۱۹ اســتفاده 
می شود و پژوهشگران مطالعات مختلفی را برای یافتن مارکرهای 
آزمایشگاهی جدید انجام می دهند تا بتوانند مارکرهایی بیابند که 

در همه آزمایشگاه ها در دسترس باشند.
دکتر تکتم علیرضایی، پژوهشــگر مرکز تحقیقات ســلامت و 
بهداشت باروری مردان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در 
گفت وگو با ایســنا، درباره مطالعه ای که بر روی دو مارکر جدید 
برای پیش بینی شدت کووید-۱۹ انجام داده است، توضیح داد: 
در این مطالعه ما از یکسری مارکرهای آزمایشگاهی ساده استفاده 
کردیم. یکی از این مارکرها »آلبومین ســرم« بود. این مارکر تا 
حد زیادی می تواند وضعیت تغذیه افراد را پیش بینی کند. مارکر 
دیگری که در این مطالعه اســتفاده شــد، BUN یا نیتروژن 
اوره خــون )Blood urine nitrogen( بــود که تا حدودی 

نشان دهنده عملکرد کلیه است.
وی ادامه داد: با توجه به این که هر کدام از این مارکرها به تنهایی 

نمی توانند نشان دهنده شرایط بیمار باشند و تحت تاثیر عوامل 
مختلفی در بدن قرار می گیرند، در این پژوهش نسبت BUN به 

آلبومین سرم، مورد مطالعه قرار گرفت.
این پژوهشــگر با اشاره به روش انجام این مطالعه گفت: در این 
مطالعه ۴۳۳ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ که در بیمارستان بستری 
شده بودند، مورد بررسی قرار گرفتند. از تمامی بیماران در بدو 
ورود به مطالعه و بدو ورود به بیمارستان، نمونه خون گرفته شد و 
در آزمایشگاه، میزان آلبومین سرم و سطح BUN را اندازه گیری 

کردیم. وضعیت این بیماران به مدت ۳۰ روز پیگیری شد.
وی با اشــاره به شــدت کووید-۱۹ در این بیمــاران، ادامه داد: 
بیماران شــرکت کننده در این مطالعه بر اساس شدت بیماری 
به پنج دســته تقسیم شدند. تقریبا ۳۰ درصد بیماران در گروه 
خفیف قرار گرفتند، ۳۶ درصد در گروه عفونت ریوی شدید، ۲۴ 
درصد در گروه فرم درگیری شدید ریوی )ARBS( و ۶ درصد 
در عفونت شدیدتر ریه و حدود ۲.۳ درصد نیز در مرحله سپتیک 
شوک بودند که این مرحله، مرحله ای است که بیماران وارد یک 
مرحله غیرقابل برگشت می شوند و معمولاً بیمارانی که وارد این 

فاز بیماری می شوند، دچار مرگ ومیر می شوند.
علیرضایی افزود: متاســفانه ۲۷ درصد از بیمارانی که وارد این 
مطالعه شدند، در پایان ۳۰ روز فوت کردند. تعدادی از این بیماران 
در داخل بیمارســتان و تعدادی از آن ها نیز پس از ترخیص از 

بیمارستان در فاصله ۳۰ روز بعد از بستری فوت کردند.
 وی در خصوص نتایج این مطالعه، توضیح داد: در بررسی های این 
مطالعه، ارتباط بین نسبت BUN به آلبومین سرم و مرگ ومیر 
بیماران مشاهده شد. در این مطالعه، به این نتیجه رسیدیم که 
نسبت میزان BUN به آلبومین و سطح آلبومین سرم به طور 
چشم گیری می تواند در تعیین شدت بیماری کووید-۱۹ مؤثر 

باشد.

برنامه جدید گوگل؛
توسعه اپلیکیشن های اندرویدی 

که در چند دستگاه کار می کنند
گوگل مشغول توسعه قابلیتی است که توسعه اپلیکیشن های 
اندوریدی که در چند دســتگاه بهم متصل می شوند را برای 

توسعه دهندگان تسهیل کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورج، این شرکت فناوری 
در یک پست وبلاگی توضیح داده مشغول توسعه »یک کیت 
نرم افزار بین دســتگاهی جدید« )SDK( است که ابزارهای 
مورد نیاز توســعه دهندگان برای اجرای اپ هایشان در چند 
دستگاه اندرویدی و در نهایت موبایل ها، تبلت ها، تلویزیون، 

خودروهای غیر اندرویدی را فراهم می کند.
SDK مذکور به توسعه دهندگان نرم افزار اجازه می دهد ۳ 

قابلیت مهم در اپ هایشان را فعال کنند. این قابلیت ها عبارتند 
از شناسایی دســتگاه هایی در فاصله نزدیک، ایجاد ارتباطی 

ایمن بین دستگاه ها و میزبانی اپ در چند دستگاه مختلف.
به نوشــته گوگل، SDK بین دستگاهی مذکور از وای فای، 
بلوتوث و همچنین »اولتــرا وایدبند« برای ایجاد ارتباط بین 
چند دستگاه استفاده می کند. »اولترا وایدبند« در حقیقت یک 
فناوری رادیویی اســت که با کمک سطح اندکی از انرژی در 
طیف وسیعی از امواج رادیویی، ارتباطات در برد کوتاه و پهنای 

باند بالا را ایجاد کند.
گوگل کاربردهای مختلف SDK چند دســتگاهی خود را 
توضیح داده که به نظر می رسد در برخی موارد بسیار کمک 
حال باشــد. به عنوان مثال با کمک این کیت چند کاربر می 
توانند هنگام ســفارش گروهی غذا به طور آنلاین در دستگاه 
های جداگانه آیتم هایی را انتخاب کنند و سفارش دهند. به 
این ترتیب نیازی نیست همه آنها از یک موبایل برای سفارش 

غذا استفاده کنند.
همچنین با کمک این کیت می توان هنگام تنظیم یک متن 
در رایانه آن را نیمه کاره رها کرد و سپس در موبایل یا تبلت ، 
بقیه متن را ادامه داد. یا حتی مسافران یک خودرو می توانند 
نقشــه موقعیت مکانی خاصی را با سیستم ناوبری خودرو به 
اشتراک بگذارند.البته به نظر می رسد این قابلیت در حقیقت 
گســترش ویژگی Nearby Share باشــد که به کاربران 
اندروید اجازه می دهد تا فایل هایی را از کروم بوک و دستگاه 

های اندروید جابه جا کنند.
درهر حال SDKهم اکنون برای توسعه دهندگان نرم افزار 
ارائه شده و فقط روی موبایل ها و تبلت های اندروید کار می 
کند. گوگل تصمیم دارد به تدریج پشتیبانی از این قابلیت را به 
سیستم های iOS و ویندوز گسترش دهد.البته هنوز تاریخی 

درباره انجام این اقدام اعلام نشده است.

خبر

پزشکی

علمی

محققان دریافته انــد که یک هورمون خاص 
می توانــد به غضروف مانند شــدن تاندون ها 
کمک کنــد تا پس از پارگی مینیســک به 

بهبودی بیمار کمک کنند.
بــه گزارش ایســنا و به نقــل از نیو اطلس، 
پارگی مینیسک که یک ساختار 
غضروفــی در زانو اســت، یک 
آســیب شایع ورزشــی است و 
متأســفانه چندان خوب بهبود 
نمی یابد. اما محققان ژاپنی اکنون 
هورمونی را شناسایی کرده اند که 
به ترمیم این غضــروف پس از 

جراحی کمک می کند.
 C مینیسک یک ساختار غضروفی هلالی یا
شکل در زانوهای ما است که استخوان ران را 
در مقابل استخوان ساق پا محکم می کند. این 
بافت حیاتی به ویژه در حین ورزش، مستعد 
آسیب اســت. چرخش ناگهانی زانو در حین 

وارد کردن وزن بر روی آن می تواند مینیسک 
را پاره کند و بسیاری از این آسیب ها به خودی 
خود به خوبی بهبود نمی یابند.درمان ها اغلب 
شامل جراحی، کاشت بافت مینیسک اهدایی 
یا برداشتن قسمت هایی از تاندون خود بیمار و 
استفاده از آن برای تقویت مینیسک ضعیف  
شده اســت. در حالی که این کارها می تواند 
به کاهش مقــداری درد کمک کند، اما این 
دو بافت عملکردهای بسیار متفاوتی دارند و 
بنابراین پیوندها ممکن است سازگاری نداشته 
باشند.محققان دانشگاه »اوزاکا متروپولیتن« در 
ژاپن برای این مطالعه جدید، روش جدیدی را 
برای شبیه سازی غضروف تاندون پیوند شده 
بررسی کردند. آنها دریافتند که کلید اصلی، 
هورمون پاراتیروئید)PTH( است که به طور 
معمول سطح کلسیم را در جریان خون کنترل 
می کند و در حال حاضر به عنوان یک درمان 

برای پوکی استخوان استفاده می شود.

گروهی از محققان با استفاده از سویه های بومی 
واکسن دوگانه ای علیه دو بیماری برای پرورش 
ماهی قزل آلا عرضه کردنــد که به گفته آنها 

حداقل ۶ ماه در بدن ماهیان ماندگاری دارد.
احمد عرفان منش، مجری طرح در گفت وگو 
با ایســنا، تولید واکســن برای آبزیــان را از 
محصولات دانش محور این شــرکت دانست 
و افزود: تولید این واکســن ها وارد فاز مصرف 
در مزارع پرورش شــده و نتایج مطلوبی در 
پیشگیری از بروز برخی بیماری ها 
در ماهیان هدف به همراه داشته 

است.
وی اظهــار کــرد: بــا توجه به 
مشــکلات روزافــزون مــزارع 
پرورش آبزیان کشور و به دنبال 
آن خسارات اقتصادی چشمگیر 
برای مزرعه داران، نیــاز به ارائه 
راهکارهای فناورانه اســت که بتوان بهترین 
راهکارها را در کمترین زمان ممکن به مزارع 
ارائه کرد و در این راســتا نســبت به توسعه 
واکسیناسیون در حوزه آبزیان و به روز رسانی 
اطلاعات بیماری ها، تجهیــزات و روش های 
پرورش آبزیان در ایــران و همچنین پایش 

بیماری های آبزیان اقدام کردیم.
عرفــان منش با بیان اینکه در این تحقیقات 
به فرمولاســیون چند نوع واکســن دست 
یافتیم، اظهــار کرد: واکســن های »دوگانه 
لاکتوکوکوزیس«،  استرپتوکوکوزیـــــس/ 
»پرســینیوزیس« و »استرپتوکوکوزیس« از 
جمله واکســن های تولید شده از سویه های 

بومی کشور هستند.
وی واکســــــن »اســـــترپتوکوکوزیس/

لاکتوکوکوزیس« را یک واکســن غیرفعال 
باکتری«اســترپتوکوکوس  دو  علیه  دوگانه 
اینیایی« و »لاکتوکوکوس گارویه« به همراه 
پروتئین های خارج ســلولی استرپتوکوکوی 
اینیایی دانســت که کارایی لازم علیه هر دو  

این بیماری ها دارد.
عرفان منــش خاطر نشــان کرد: بر اســاس 
مطالعات و تحقیقات انجام شده روی بذرهای 
)ســویه های( پشتوانه واکســن، این بذرها به 
گروه های ژنتیکی مختلف تقسیم بندی شده 
و برای افزایش مداوم کارایی واکسن استفاده 
می شوند و واکسن تولید شده برای هر دوی این 
بیماری )استرپتوکوکوزیس و لاکتوکوکوزیس( 

حداقل ۶ ماه کارایی بالایی دارد.

درمان پارگی مینیسک با سخت کردن تاندون ها!

تولید واکسن دوگانه علیه دو بیماری خسارت زا در »قزل آلا«  


